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Tid och plats  13 februari 2024, kl.13:00 - 15:25, ajournering 13:55-14:05, 15:06-
15:20 i A-salarna, Tierp 

Paragrafer § 1 - § 57 

Bevis om anslag Anslaget sätts upp: 2024-02-16 Anslaget tas ner: 2024-03-08 

Protokollets förvaringsplats  Kommunhusets arkiv, Centralgatan 7, Tierp 

Utses att justera Viktoria Söderling 

Beslutande  Sara Sjödal (C), ordförande 
Lotta Carlberg (C)  
Emma Lokander (M), 1:e vice ordf.  
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) 
Elin Åkerlund (KD) 
Sara Nordfors (L) 
 

Joakim Larsson (SD) 
Maj-Louise Ljungmark (SD) §§ 1-
27, 29-59 

Lars-Ola Sandström (SD) § 27 
Jan Jansson (SD)  
Viktoria Söderling (S), 2:e vice ordf. 
Jonas Nyberg (S) 
Marie-Louise Rindå (S) 
Benny Larsson (S) 
Matilda Svahn (S) 
Agneta Andersson (V) 

Ersättare Yaqub Ahmed (C) 
Erik Kolm (C) 
Filip Håkansson (C) 
Carola Fredén (M) §§ 2-59 
Jessica Tindre Falk (M) 
Annaliisa Allas (M) 
 

Lars-Ola Sandström (SD) 
Veronica Mattsson (SD) 
Martin Mårtensson (S) 
Robin Falk (S) 
Lars-Olof Färnström (S) 
 

Mötessekreterare Therese Stålnacke 

Övriga närvarande Helena Carlsson, kommundirektör 
Veikko Niemi, ekonomichef 
Patric Falk, brottsförebyggare/beredskapssamordnare §§ 1-2 
Mathiaz Boström, säkerhetsskyddschef/säkerhetssamordnare §§ 1-2 
Annika Höök, nämndsekreterare  

Underskrifter 
 Sekreterare 
 
    Therese Stålnacke 

 
 
 Ordförande 
 
    Sara Sjödal 
 
 
 Justerande 
 
    Viktoria Söderling   



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-02-13 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

2 
 

 
 

 
 

Innehållsförteckning  
 
Paragraf  Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av justerare   
 
§ 1 Godkännande av föredragningslistan   
 
§ 2 Utbildning - Säkerhet och 

krisberedskap 
KS/2024:169  

 
§ 3 Internkontroll av delegationsbeslut - 

slumpmässigt val av två 
delegationsbeslut 

KS/2024:29  

 
§ 4 Ekonomisk information - årsbokslut KS/2024:8  
 
§ 5 Inkomna beslut och skrivelser KS/2024:23, 

KS/2023:398, 
KS/2023:702, 
KS/2023:965, 
KS/2023:697, 
KS/2023:977, 
KS/2023:979, 
KS/2023:984, 
KS/2023:985, 
KS/2023:994, 
KS/2023:999, 
KS/2023:1, 
KS/2023:1028, 
KS/2023:210, 
KS/2023:1035, 
KS/2023:1038, 
KS/2023:1050, 
KS/2023:1051, 
KS/2023:1060, 
KS/2021:921, 
KS/2023:921, 
KS/2024:1, 
KS/2024:93, 
KS/2024:100, 
KS/2024:124, 
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KS/2024:129, 
KS/2024:138, 
KS/2024:145, 
KS/2023:1053 

 
§ 6 Inkomna beslut och skrivelser 

samhällsbyggnad 
KS/2024:23  

 
§ 7 Redovisning av delegationsbeslut KS/2024:29  
 
§ 8 Redovisning av ordförandebeslut KS/2024:12, 

KS/2023:115 
 

 
§ 9 SEKRETESS Redovisning av 

ordförandebeslut 
KS/2024:105  

 
§ 10 SEKRETESS Redovisning av beslut 

fattade med kompletterande beslutsrätt 
av förordnade ledamöter 

KS/2024:15  

 
§ 11 Interkommunal ersättning KS/2024:170  
 
§ 12 Patientsäkerhetsberättelse 2023 för 

Tierps kommuns grundskola anpassad 
grundskola gymnasieskola och 
anpassad gymnasieskola 

KS/2024:58  

 
§ 13 Beslut med begäran om 

återredovisning 
KS/2022:528  

 
§ 14 Svar på revisionens granskning av 

delårsrapport 2023 
KS/2023:855  

 
§ 15 Bemyndigande att underteckna 

handlingar och teckna firma för Tierps 
kommun 2024 

KS/2023:1006  

 
§ 16 Teckningsrätt avseende kommunens 

bankkonton, bankgirokonton, 
plusgirokonton och checkräkningar 
2024 

KS/2023:1008  

 
§ 17 Revidering av delegationsordningen - 

ansökan egenavgift 
KS/2023:51  

 
§ 18 Revidering av delegationsordningen 

AoO 
KS/2023:51  
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§ 19 Revidering av delegationsordningen 
IFO 

KS/2023:51  

 
§ 20 Revidering av delegationsordningen - 

Lex Sarah 
KS/2023:51  

 
§ 21 SEKRETESS Beslut om drogtest enigt 

32 a § LVU 
  

 
§ 22 SEKRETESS Beslut om drogtest enigt 

32 a § LVU 
  

 
§ 23 SEKRETESS Beslut om drogtest enigt 

32 a § LVU 
  

 
§ 24 SEKRETESS Beslut om drogtest enigt 

32 a § LVU 
  

 
§ 25 SEKRETESS Beslut om drogtest enigt 

32 a § LVU 
  

 
§ 26 SEKRETESS Beslut om drogtest enigt 

32 a § LVU 
  

 
§ 27 SEKRETESS  Beslut om drogtest 

enigt 32 a § LVU 
  

 
§ 28 SEKRETESS Omprövning enligt 14 § 

LVU 
  

 
§ 29 Byggsanktionsavgift för olovlig 

nybyggnad av industribyggnad 
EDP 2022-1768  

 
§ 30 Tillsynsplan för alkohollagen, lag om 

tobak och liknande produkter samt 
läkemedelslagen i Tierps kommun 
2024-2025 

KS/2024:68  

 
§ 31 Tillsynsplan enligt plan- och 

bygglagen i Tierps kommun 2024 
KS/2024:65  

 
§ 32 Tillsynsplan och behovsutredning för 

miljöbalken och strålskyddslagen i 
Tierps kommun 2024-2026 

KS/2024:68  

 
§ 33 Antagande av ny detaljplan EDP 2022-1432  
 
§ 34 Ökning av kostnader för nybyggnation 

av förskola i Örbyhus 
KS/2022:417  
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§ 35 Försäljning av Gyllby 1:58 till Tierps 
Kommunfastigheter AB för 
uppförande av ny förskola i Örbyhus 

EDP 2024-61  

 
§ 36 Tilläggsavtal villkor om byggnation EDP 2021-561  
 
§ 37 Beredskapsplan för dammhaveri KS/2023:914  
 
§ 38 Svar på remiss - Explosiva varor – ett 

nationellt tillståndsregister och 
kriminalisering av förstadier till brott 
mot tillståndsplikten 

KS/2024:63  

 
§ 39 Riktlinjer för färdtjänst och 

riksfärdtjänst 
KS/2023:1047  

 
§ 40 Riktlinjer för avgifter inom vård och 

omsorg 
KS/2023:147  

 
§ 41 (KF) Färdtjänsttaxa KS/2023:1046  
 
§ 42 (KF) Taxa för avgifter inom vård och 

omsorg 
KS/2023:148  

 
§ 43 (KF) Taxa för parkeringsavgift på 

parkeringen vid Trollsjön 
KS/2024:59, 
KS/2020:322 

 

 
§ 44 (KF) Finanspolicy KS/2024:60  
 
§ 45 (KF) Rapportering av avtalssamverkan 

2023 
KS/2024:70, 
KS/2023:119, 
KS/2021:475 

 

 
§ 46 (KF) Ändring av tidsplan för 

inlämning av fördjupad förstudie 
gällande framtida skolsituation i 
Tierps Köping 

KS/2023:909  

 
§ 47 (KF) Återrapportering av 

kommunfullmäktiges beslut om 
uppdrag till kommunstyrelsen 2023 

KS/2024:27  

 
§ 48 (KF) Redovisning av ej besvarade 

motioner 
KS/2024:21  

 
§ 49 (KF) Svar på motion - Rabatterade 

årskort med UL för 70-plussare, 
Alexander Karlsson (V) 

KS/2023:117  
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§ 50 (KF) Svar på motion - Skola i Hållnäs 
vårt ansvar även vid avknoppning, 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och 
Elmer Pollack (TList) 

KS/2023:235  

 
§ 51 (KF) Svar på motion - Transparent 

fullmäktige - låt klippen ligga kvar!, 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och 
Elmer Pollack (TList) 

KS/2023:240  

 
§ 52 (KF) Svar på motion - Håll ordning på 

TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson 
(TList) och Elmer Pollack (TList) 

KS/2023:408  

 
§ 53 (KF) Svar på motion - Sätt krav på 

regionen om ett fungerande Upptåg!, 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och 
Elmer Pollack (TList) 

KS/2023:759  

 
§ 54 (KF) Svar på motion - Fler geriatriker 

till Tierp, Klas Jakobsson (SD) 
KS/2023:929  

 
§ 55 (KF) Svar på motion - Förbered för ny 

förskola i Karlholm, Jenny Lundström 
(MP) 

KS/2023:1029  

 
§ 56 (KF) Ombudgetering driftbudget 2024 KS/2024:203  
 
§ 57 Nämndinitiativ - Utred vad en 

utökning av förskolelokaler i 
Karlholm faktiskt skulle kosta 

KS/2024:176  
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§ 1 
  

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna föredragningslistan med följande revideringar: 
 

- Ärende 59, Nämndinitiativ - Utred vad en utökning av 
förskolelokaler i Karlholm faktiskt skulle kosta, läggs till på 
föredragningslistan. 
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§ 2 
Dnr KS/2024:169  

Utbildning - Säkerhet och krisberedskap 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att utbildningen är genomförd.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mathiaz Boström, säkerhetsskyddschef/säkerhetssamordnare, och Patric 
Falk, brottsförebyggare/beredskapssamordnare, håller en utbildning för 
kommunstyrelsen om säkerhet och krisberedskap.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
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§ 3 
Dnr KS/2024:29  

Internkontroll av delegationsbeslut - slumpmässigt val av två 
delegationsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna det slumpmässiga valet av två delegationsbeslut.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Som ett led i internkontrollplanen får utsedd justerare på  
kommunstyrelsens sammanträde två gånger per år slumpmässigt välja två  
delegationsbeslut från delegationspärmen. 
 
Ansvariga enhetschefer/handläggare informerar om handläggningen av de  
valda delegationsbesluten på nästkommande sammanträde för 
kommunstyrelsen. Genomgången fokuserar på hur ärendegången ser ut, vilka 
överväganden som har gjorts, vilken typ av handlingar som ligger till grund för 
beslutet, vilken lagstiftning som är gällande i det specifika ärendet och annat av 
vikt för ärendets handläggning. Detta för att ge kommunstyrelsen ökad 
förståelse för ärendegången och möjlighet att kontrollera att delegationen 
fungerar.  
 
Enligt fastställd delegationsordning ska delegaterna anmäla  
delegationsbesluten till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen har i  
kommunstyrelsens delegationsordning överlåtit beslutanderätt till utskott,  
ordföranden och tjänstemän. 
 
Valda delegationsbeslut på kommunstyrelsens sammanträde den 13 
februari 2024:  

• 2023-11-16 Lag (1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av 
unga (LVU), Beslut om omedelbart omhändertagande enl. 6 § LVU 
200910xx-xxxx. 

 
• 2024-01-08 Beslut enligt lag (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag, 

ärendenummer 2024:005. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
 
Beslutet skickas till 

• Berörd delegat  
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§ 4 
Dnr KS/2024:8  

Ekonomisk information - årsbokslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Ekonomichef Veikko Niemi föredrar ekonomisk information om 
årsbokslutet och de preliminära siffror som finns. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggares tjänsteutlåtande 
• Kort bokslutskommentar 2023 
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§ 5 
Dnr KS/2024:23, KS/2023:398, KS/2023:702, KS/2023:965, KS/2023:697, KS/2023:977, 
KS/2023:979, KS/2023:984, KS/2023:985, KS/2023:994, KS/2023:999, KS/2023:1, 
KS/2023:1028, KS/2023:210, KS/2023:1035, KS/2023:1038, KS/2023:1050, 
KS/2023:1051, KS/2023:1060, KS/2021:921, KS/2023:921, KS/2024:1, KS/2024:93, 
KS/2024:100, KS/2024:124, KS/2024:129, KS/2024:138, KS/2024:145, KS/2023:1053  

Inkomna beslut och skrivelser 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att informationen är mottagen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpande på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 
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§ 6 
Dnr KS/2024:23  

Inkomna beslut och skrivelser samhällsbyggnad 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
bifogas beslut och skrivelser inkomna till Tillväxt och samhällsbyggnad och 
bedöms vara av intresse för politiken. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser - Samhällsbyggnad 
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§ 7 
Dnr KS/2024:29  

Redovisning av delegationsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna redovisning av delegationsbeslut. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt fastställd delegationsordning ska delegaterna anmäla 
delegationsbesluten till kommunstyrelsen enligt kommunallagen, inklusive 
beslut som fattas med vidaredelegation. 
Kommunstyrelsen har i kommunstyrelsens delegationsordning överlåtit 
beslutanderätt till utskottet, ordföranden och tjänstemän. Beslutanderätt 
kan också i vissa fall delegerats i separata kommunstyrelsebeslut. Beslut 
fattade på delegation ska redovisas till kommunstyrelsen. 
Följande delegationsbeslut redovisas till kommunstyrelsen: 
 
Vård- och omsorgsområdets insatser  
Avgift för vård- och omsorgsområdets insatser 
Handlingsid: KS 2024:161 Period: 2023-12-01 – 2023-12-31 
 
Avgift för vård- och omsorgsområdets insatser gällande LSS  
Handlingsid: KS 2024:31 Period: 2023-11-01 – 2023-11-30 
Handlingsid: KS 2024:32 Period: 2023-12-01 – 2023-12-31 
 
Avgift för vård- och omsorgsområdets insatser gällande SoL 
Handlingsid: KS 2024:34 Period: 2023-11-01 – 2023-11-30 
Handlingsid: KS 2024:35 Period: 2023-12-01 – 2023-12-31 
 
Individ- och familjeomsorg  
Handlingsid: KS 2024:27 Period: 2023-11-01 – 2023-11-30 
Handlingsid: KS 2024:28 Period: 2023-12-01 – 2023-12-31 
 
Anställningsavtal  
Handlingsid: KS 2024:2024:37 Period: 2023-11-01 – 11-30 
Handlingsid: KS 2024:2024:44 Period: 2023-12-01 – 11-31 
 
Bostadsanpassningsbidrag  
Handlingsid: KS 2024:29 Period: 2023-11-01 – 2023-11-30 
Handlingsid: KS 2024:30 Period: 2023-12-01 – 2023-12-31 
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Handlingsid: KS 2024:319 Period: 2024-01-01 – 2024-01-29 
 
Parkeringstillstånd  
Handlingsid: KS 2024:322 Period: 2023-11-13 – 2024-01-26 
 
Bygglov  
Handlingsid: KS 2024:363 Period: 2023-11-14 - 2024-01-30 
 
Miljö- och hälsoskydd  
Handlingsid: KS 2024:364 Period: 2023-11-14 - 2024-01-30 
 
Mät och GIS 
Handlingsid: KS 2024:365 Period: 2023-11-14 - 2024-01-30 
 
Skolskjuts: 
Handlingsid: KS 2024:350 Period: 2023-11-15 – 2024-01-30 
 
Övriga delegationsbeslut registrerade i Lex 
Handlingsid: KS 2024:421 och 2024:422 Anmälda till kommunstyrelsens 
sammanträde 13 februari 2024, lista 1. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Delegationsbeslutslistor från verksamheten 

 
Beslutet skickas till 

• Berörda handläggare 
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§ 8 
Dnr KS/2024:12, KS/2023:115  

Redovisning av ordförandebeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att ta anmälan av ordförandebeslut till protokollet.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande ordförandebeslut har fattats av kommunstyrelsens ordförande med 
stöd av kommunstyrelsens delegationsordning punkt Ks011 vid brådskande 
ärende; 
 

• KS 2023:115, Bekämpning av översvämningsmygg i Nedre 
Dalälven, 2023-12-01 
 

Beslutsunderlag 
• Handläggares tjänsteutlåtande 
• Ordförandebeslut 
• Länsstyrelsernas skrivelse Hemställan om framtidens 

myggbekämpning 
• Myggrapport4 
• KS §48 Bekämpning av översvämningsmygg i Nedre Dalälven 
• Bekämpning av översvämningsmygg i Nedre Dalälven 

 
Beslutet skickas till 

• Sekretariatet 
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§ 11 
Dnr KS/2024:170  

Interkommunal ersättning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att anta föreliggande förslag till interkommunal ersättning och bidrag till 
enskild/fristående verksamhet för kalenderåret 2024 enligt bifogade 
handlingar. Beloppen avser kronor per elev i förskola/pedagogisk 
omsorg/fritidshem/förskoleklass/grundskola/anpassad grundskola/ 
anpassad gymnasieskola samt gymnasieskolans program och 
 
att delegera till ansvarig rektor att sluta överenskommelser med berörda 
kommuner om interkommunal ersättning (kr/gymnasiepoäng) avseende 
vuxenutbildning, inklusive anpassad utbildning, för 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
En kommuns bidrag för ett barn i enskild verksamhet eller en elev i en 
fristående skola ska bestämmas enligt likabehandlingsprincipen. Bidraget 
ska bestämmas efter samma grunder som kommunen tillämpar vid 
fördelning av resurser till den egna verksamheten av motsvarande slag. Som 
underlag för beslut om interkommunal ersättning och bidrag används 
kommunens budget för kalenderåret 2024. 
 
Bidraget till enskilda förskolor, fritidshem, förskoleklasser och fristående 
skolor består av ett grundbelopp och eventuellt tilläggsbelopp.  
 
Beloppen inkluderar schablonersättning för administration; en procent för 
pedagogisk omsorg, respektive tre procent för övriga verksamheter. 
Enskilda verksamheter kompenseras för mervärdesskatt enligt den så 
kallade sexprocentsregeln.  
 
Schablonbeloppet uppgår till sex procent av det totala bidragsbeloppet. 
Ersättning för lokalkostnad är kommunens genomsnittskostnad för lokaler 
för respektive verksamhet/skolform. 
 
Vuxenutbildning 
Anpassad utbildning  förhandlas – ansvarig rektor 
Vuxenutbildning förhandlas – ansvarig rektor 
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Beslutsmotivering 
Beslutsmotiveringen bidrar bland annat till att medborgare förstår varför ett 
visst beslut har tagits. Det är viktigt att öppet redovisa skälen för beslutet för 
att det ska vara möjligt att förstå hur relevanta fakta har tolkats och 
värderats.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bidrag till enskild förskola och pedagogisk verksamhet 2024 
• Bidrag till fristående grundskola och fritidshem 2024 
• Interkommunal ersättning Gymnasiet 2024 Tierps kommun 
• Interkommunal ersättning till kommunal förskola och pedagogisk 

verksamhet 2024 
• Interkommunal ersättning till kommunal grundskola och fritidshem 

2024 
 

Beslutet skickas till 
• Utbildningschef 
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§ 12 
Dnr KS/2024:58  

Patientsäkerhetsberättelse 2023 för Tierps kommuns 
grundskola anpassad grundskola gymnasieskola och anpassad 
gymnasieskola 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna Patientsäkerhetsberättelse för Tierps kommuns grundskola, 
grundsärskola, gymnasieskola och gymnasiesärskola, år 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Under 2023 har kvalitets- och patientsäkerhetsarbete bedrivits för att 
säkerställa god och säker hälso- och sjukvård. 
 
Beslutsmotivering 
Patientsäkerhetslagen 2010:659 infördes den 1 januari 2011 och reglerar 
vårdgivarens ansvar och skyldigheter att utreda tillbud, risker och händelser. 
Bland annat ska vårdgivaren årligen upprätta en patientsäkerhetsberättelse 
som beskriver hur arbetet med patientsäkerhet bedrivits under året och 
utvärderats. Patientsäkerhetsberättelsen skall också beskriva utveckling och 
strategier för kommande år. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Patientsäkerhetsberättelsen säkerställer att hälso- och sjukvården som 
bedrivs i Tierps kommuns skolor är säker och av god kvalitet vilket gynnar 
barn och ungdomar. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Systematiskt kvalitets- och säkerhetsarbete kan skapa ekonomiska 
merkostnader för berörda verksamheter. 
  
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 2/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Patientsäkerhetsberättelse 2023 

 
Beslutet skickas till 

• Utbildningschef 
• Verksamhetschef för elevhälsan 
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§ 13 
Dnr KS/2022:528  

Beslut med begäran om återredovisning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta begäran om återredovisning av handlingsplan som sin egna och 
skicka till Inspektionen för vård och omsorg. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har genomfört en tillsyn av 
medicinsk vård och behandling vid särskilda boenden för äldre (SÄBO) som 
drivs av kommunstyrelsen i Tierps kommun (styrelsen). IVO begär nu in en 
återredovisning av den upprättade handlingsplanen, med stöd av 7 kap. 20 § 
patientsäkerhetslagen (2010:659), PSL, att styrelsen redovisar: 
 

• Vilka åtgärder styrelsen vidtagit utifrån konstaterade brister där 
IVO:s bedömning är att det delvis saknas redovisade åtgärder.  
 

• Hur styrelsen säkerställer att åtgärder som redan hade vidtagits när 
inspektionen genomfördes avhjälper de påtalade bristerna. 
 

• IVO begär dessutom att styrelsen redovisar vilka effekter som 
styrelsen i sin egenkontroll konstaterat utifrån de åtgärder som 
vidtagits avseende:  
 

Följande har förtydligats och kompletterats avseende vidtagna åtgärder i 
enlighet med IVO:s begäran: 
 

- Vård och omsorgspersonalens kompetens   
- Vård-och omsorgspersonalens brister i svenska språket   
- Sjuksköterskans förutsättningar  
- Läkartillgång/läkarmedverkan   
- Dokumentation   
- Kontinuitet   
- Delegering   
- Genomförande/dokumentation av läkemedelsgenomgång   
- Tillgång till information vid vård i livets slutskede   
- Genomförande/dokumentation av brytpunktssamtal 
- Att sjuksköterska påbörjar palliativ läkemedelsbehandling vid vård i 

livets slutskede utan förnyad kontakt med läkare 
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet arbete och omsorg §78/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Återredovisning av handlingsplan till IVO enligt begäran 
• Beslut med begäran om återredovisning dnr. 3.5.1-35508/2022 

 
Beslutet skickas till 

• Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
• Verksamhetschef vård- och omsorg  
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§ 14 
Dnr KS/2023:855  

Svar på revisionens granskning av delårsrapport 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta svaret på revisionsrapporten avseende granskning av 
delårsrapporten 2023 och skicka det till kommunrevisorerna. 
 
Sammanfattning av ärendet 
KPMG har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer granskat 
kommunens delårsrapport 2023. 
 
I sitt utlåtande gör KPMG följande bedömning; 
Det finns inga väsentliga avvikelser rapporterade i granskningen.  
De rekommendationer som framkommer är; 

- Fortsatt utredning av alla hyres- och leasingkontrakt. 
- Förbättra redovisning av avskrivningar för finansiell leasing och 

materiella anläggningstillgångar. 
- Avsaknad av koncernbudget/uppföljning 

 
Beslutsmotivering  
I bifogat dokument finns kommunens svar samt redovisning av planerade och 
påbörjade åtgärder utifrån den bedömning som revisorerna hade i sin 
granskning.   
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn inte bedöms att påverkas av beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 96/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Svar på granskning av delårsrapport 2023 
• Delårsrapport för Tierps kommun 2023 
• Översiktlig granskning av delårsrapport 2023 
• Revisorernas utlåtande avseende delårsrapport 2023 
• Yttrande från KMPG gällande delårsrapport 2023 
• Missiv granskning av delårsrapport 2023 
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Beslutet skickas till 
• Revisionen 
• KPMG 
• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
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§ 15 
Dnr KS/2023:1006  

Bemyndigande att underteckna handlingar och teckna firma för 
Tierps kommun 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar 
 
att utse nedanstående personer och ersättare för dessa med bemyndigande 
att underteckna handlingar och teckna firma för Tierps kommun enligt 
nedan från och med den 13 februari 2024, samt  
 
att tidigare beslut enligt kommunstyrelsen § 186/2023 upphör att gälla. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av förändringar på tjänster i kommunens verksamhet  
revideras vilka som har bemyndigande att underteckna handlingar. 
 
Nedanstående personer har rätt att underteckna handlingar inom de nedan 
nämnda områdena:  
 
Undertecknande av avtal, kontrakt, köpebrev och övriga handlingar 
som krävs för verkställighet av kommunfullmäktiges och 
kommunstyrelsens beslut samt rätt att teckna kommunens firma 
Kommunstyrelsens ordförande Sara Sjödal eller vice ordförande Emma 
Lokander i förening med kommundirektör Helena Carlsson eller 
ekonomichef Veikko Niemi.  
 
Rätten att underteckna handlingar för ovanstående personer innebär också 
rätt att teckna kommunens firma. Firmatecknare, som är ett vedertaget 
begrepp inom affärsvärlden, är egentligen en term som inte är tillämpbar i 
den kommunala organisationen. Den har ändå kommit att användas då den 
efterfrågas i flera sammanhang. Att teckna kommunens firma är en 
verkställighetsåtgärd och kräver att det redan finns ett fattat beslut, antingen 
ett kommunstyrelsebeslut, nämndbeslut eller ett delegationsbeslut. Att 
teckna firma inom den kommunala organisationen ska förstås som att 
personen med sin underskrift garanterar att det finns ett beslut som stödjer 
det som underskriften förbinder kommunen att åta sig. 
 
Undertecknande av avtal, kontrakt, köpebrev och övriga handlingar 
inom verksamhetsområdena som krävs för verkställighet av 
kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens beslut  
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Kommunstyrelsens ordförande Sara Sjödal eller vice ordförande Emma 
Lokander i förening med kommundirektör Helena Carlsson, chef 
Medborgarservice Lars Ingeberg, för verksamhetsområde samhällsbyggnad 
chef Tillväxt och samhällsbyggnad Anna Persson. 
 
Undertecknande av avtal, kontrakt, köpebrev och övriga handlingar 
inom respektive verksamhetsområde som krävs för verkställighet av 
beslut och uppdrag, inklusive budget/verksamhetsplan och 
ledningskontrakt.  
Kommundirektör Helena Carlsson  
Chef Medborgarservice Lars Ingeberg  
HR-chef Håkan Sandberg  
Verksamhetschef utbildning Per Angemo  
Verksamhetschef vård- och omsorg Ulrica Stjerngren  
Verksamhetschef individ- och familjeomsorg Mikael Sjöberg  
Verksamhetschef kultur- och fritid Kristina Hadziresic 
Verksamhetschef gemensam service Anne Eriksson 
Ekonomichef Veikko Niemi 
 
Undertecknande av lånehandlingar, borgensåtaganden och skuldebrev  
Kommunstyrelsens ordförande Sara Sjödal eller vice ordförande Emma 
Lokander i förening med kommundirektör Helena Carlsson eller 
ekonomichef Veikko Niemi eller redovisningschef Tony Borselius.  
 
Undertecknande av kollektivavtal  
Kommunstyrelsens ordförande Sara Sjödal eller vice ordförande Emma 
Lokander i förening med kommundirektör Helena Carlsson eller HR-chef 
Håkan Sandberg. 
 
Undertecknande av pensionsbrev  
Kommunstyrelsens ordförande Sara Sjödal eller vice ordförande Emma 
Lokander i förening med HR-chef Håkan Sandberg.  
 
Undertecknande av beställningsskrivelser och eventuella kontrakt samt 
övriga ärenden enligt beslut om upphandling av kommunstyrelsens 
arbetsutskott  
Kommunstyrelsens ordförande Sara Sjödal eller vice ordförande Emma 
Lokander i förening med upphandlingschef Ulf Sandell eller chef  
Medborgarservice Lars Ingeberg.  
 
Undertecknande av externa hyresavtal  
Kommundirektör Helena Carlsson eller ekonomichef Veikko Niemi. Med 
externa hyresavtal avses hyresvärdar utanför kommunkoncernen. Behovet 
och avtalsförslaget ska först stämmas av koncerninternt.  
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 98/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör  
• Verksamhetschef Utbildning  
• Verksamhetschef IFO  
• Verksamhetschef Kultur och fritid  
• Verksamhetschef Gemensam Service 
• Ekonomienheten  
• HR-chef  
• Upphandlingsenheten  
• Fastighetssamordnaren i tjänsten 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-02-13 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

28 
 

 
 
 
§ 16 
Dnr KS/2023:1008  

Teckningsrätt avseende kommunens bankkonton, 
bankgirokonton, plusgirokonton och checkräkningar 2024 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Sara Sjödal (C), 
kommunstyrelsens vice ordförande Emma Lokander (M), kommundirektör 
Helena Carlsson, ekonomichef Veikko Niemi, redovisningschef Tony 
Borselius, ekonom Lena Asplund, ekonom Linda Grundin, 
ekonomiadministratör Julia Linde, ekonomiassistent Olesya Johansson, 
ekonomiassistent Sarah Olsson och ekonomiadministratör Mats Mattsson att 
två i förening underteckna order om utbetalningar från kommunens 
bankkonton, bankgirokonton, plusgirokonton och checkräkningar, samt  
 
att tidigare beslut enligt kommunstyrelsen § 516/2022 upphör att gälla.  

 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 99/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomienheten 
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§ 17 
Dnr KS/2023:51  

Revidering av delegationsordningen - ansökan egenavgift 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning enligt 
föreliggande förslag, samt 
 
att ändringen gäller från och med 5 mars 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Delegation enligt kommunallagen (6 kap 33-38 §§), innebär att rätten att 
besluta i ett visst ärende eller i en grupp av ärenden, flyttas över till någon 
annan. Den som har sådan rätt kallas delegat. De ärenden som delegaten har 
rätt att fatta beslut i anges i kommunstyrelsens delegationsordning.  
För att hålla delegationsordningen aktuell utifrån gällande lagar och 
förordningar, uppdateras den regelbundet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 97/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Förslag till ändringar i delegationsordningen 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef IFO 
• Sekretariatet 
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§ 18 
Dnr KS/2023:51  

Revidering av delegationsordningen AoO 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning enligt 
föreliggande förslag, samt 
 
att ändringen gäller från och med 5 mars 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Delegation enligt kommunallagen (6 kap 33-38 §§), innebär att rätten att 
besluta i ett visst ärende eller i en grupp av ärenden, flyttas över till någon 
annan. Den som har sådan rätt kallas delegat. De ärenden som delegaten har 
rätt att fatta beslut i anges i kommunstyrelsens delegationsordning.  
För att hålla delegationsordningen aktuell utifrån gällande lagar och 
förordningar, uppdateras den regelbundet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet arbete och omsorg § 79/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Förslag till ändringar i delegationsordningen 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef vård och omsorg 
• Områdeschef Myndighet vård och omsorg 
• Sekretariatet 
• Huvudregistrator 
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§ 19 
Dnr KS/2023:51  

Revidering av delegationsordningen IFO 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning enligt 
föreliggande förslag,  
  
att avslå revidering ”Beslut om förlängning av utredningstid i ärenden som 
rör barn, i revidering av delegationsordningen”, samt 
 
att ändringen gäller från och med 5 mars 2024. 
 
Reservation 
Sara Sjödal (C), Emma Lokander (M), Lotta Carlberg (C), Lars-Göran 
Birkehorn Karlsen (M), Sara Nordfors (L) och Elin Åkerlund (KD) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Delegation enligt kommunallagen (6 kap 33-38 §§), innebär att rätten att 
besluta i ett visst ärende eller i en grupp av ärenden, flyttas över till någon 
annan. Den som har sådan rätt kallas delegat. De ärenden som delegaten har 
rätt att fatta beslut i anges i kommunstyrelsens delegationsordning.  
För att hålla delegationsordningen aktuell utifrån gällande lagar och 
förordningar, uppdateras den regelbundet. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jonas Nyberg (S) yrkar att avslå revideringen av punkten ”Beslut om 
förlängning av utredningstid i ärenden som rör barn”. 
 
Bifall 
Lotta Carlberg ( C) yrkar bifall till liggande förslag. 
Mathilda Svahn (S) yrkar bifall till Jonas Nybergs (S) yrkande. 
Agneta Andersson (V) yrkar bifall till Jonas Nybergs (S) yrkande. 
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till Jonas Nybergs (S) yrkande. 
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Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Jonas Nybergs (S) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande förslag. 
 
Jonas Nyberg (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 
Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
Den som vill bifalla Jonas Nybergs (S) yrkande röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunstyrelsen beslutar enligt Jonas Nybergs 
(S) yrkande (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 6 röster 
Nej – 9 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 90/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Förslag till ändringar i delegationsordningen 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef IFO 
• Sekretariatet 
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§ 20 
Dnr KS/2023:51  

Revidering av delegationsordningen - Lex Sarah 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning enligt 
föreliggande förslag, samt  
 
att ändringen gäller från och 5 mars 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Delegation enligt kommunallagen (6 kap. 33-38 §§), innebär att rätten att  
besluta i ett visst ärende eller i en grupp av ärenden, flyttas över till någon  
annan. Den som har sådan rätt kallas delegat. De ärenden som delegaten  
har rätt att fatta beslut i anges i kommunstyrelsens delegationsordning.  
För att hålla delegationsordningen aktuell utifrån gällande lagar och  
förordningar, uppdateras den regelbundet.  
 
Delegationspunkten rörande anmälan till IVO vid allvarligt missförhållande 
(Lex Sarah-anmälan) förs över från utskottet för individärenden till utskottet 
arbete och omsorg samt utskottet barn, utbildning och kultur. 
  
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott §10/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande  
• Ändringsblankett - Ksau 2024-01-30 Lex Sarah 

 
Beslutet skickas till 

• Huvudregistrator  
• Sekretariatet  
• Kommunjurist  
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§ 29 
Dnr   
EDP 2022-1768  

Byggsanktionsavgift för olovlig nybyggnad av industribyggnad 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att byggsanktionsavgift för olovlig nybyggnad av industribyggnad (innan 
startbesked utfärdats) på fastigheten XXXX tas ut av XXXX med stöd av 11 
kap. 51 § Plan- och bygglagen och 9 kap. 6 § p2 Plan- och 
byggförordningen, samt 
 
att byggsanktionsavgiften sätts till 6562 kronor. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 138/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Handläggarens tjänsteyttrande inklusive bilagor 

 
Beslutet skickas till 

• Medborgarkansliet för expediering till sökande med flera 
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§ 30 
Dnr KS/2024:68  

Tillsynsplan för alkohollagen, lag om tobak och liknande 
produkter samt läkemedelslagen i Tierps kommun 2024-2025 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta Tillsynsplan för alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter 
samt läkemedelslagen i Tierps kommun 2024-2025. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt alkohollagen ska kommunen upprätta en tillsynsplan som ska ges in 
till Länsstyrelsen. Kommunen har tillsyn över efterlevnaden av de 
bestämmelser som gäller för servering av alkoholdrycker samt tillsyn över 
detaljhandeln med folköl. Tillsynsplanen innefattar även lagen om tobak 
och liknande produkter samt kommunens tillsyn inom läkemedelslagen. 
 
Tillsynsplanen ska beslutas av den eller de kommunala nämnder som har 
ansvar för tillsynen. I Tierps kommun är det kommunstyrelsen respektive 
jävsnämnden som har tillsynsansvaret. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 16/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Tillsynsplan för alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter 

samt läkemedelslagen i Tierps kommun 2024-2025 
 
Beslutet skickas till 

• Chef Miljö- och hälsoskyddsenheten  
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§ 31 
Dnr KS/2024:65  

Tillsynsplan enligt plan- och bygglagen i Tierps kommun 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att anta Tillsynsplan för plan- och bygglagen i Tierps kommun 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Byggnadsnämnden har tillsyn över att byggherren fullgör sina skyldigheter 
enligt plan- och bygglagen, PBL, och dess föreskrifter. 
Byggnadsnämndens tillsynsansvar anges i 11 kap 2,3 §§ PBL och omfattar i 
huvudsak de formella bestämmelserna i lovprocessen, byggprocessen och 
bruksskedet samt de materiella bestämmelserna vid lov och byggande.  
Med formella bestämmelser menas till exempel att en åtgärd inte får 
påbörjas utan startbesked och att utföra obligatorisk funktionskontroll av 
ventilationssystem. Med materiella bestämmelser menas krav som ställs på 
åtgärden som sådan till exempel utformningskrav, tekniska egenskapskrav, 
underhållskrav och krav på undanröjande av enkelt avhjälpta hinder. 
 
Byggnadsnämnden måste pröva alla anmälningar om tillsyn och ingripa om 
det finns skäl till det. Det framgår dock inte av plan- och bygglagstiftningen 
i vilken omfattning byggnadsnämnderna ska utöva egeninitierad och 
planerad tillsyn.  
Att ta fram en tillsynsplan är ett lämpligt sätt att systematisera 
tillsynsarbetet. I en tillsynsplan kan det till exempel anges inom vilka 
områden nämnden avser att prioritera sin tillsyn under det kommande året. 
Prioriteringen kan grundas på en behovs- och riskbedömning utifrån tidigare 
erfarenheter.  
Det finns inte något krav på att byggnadsnämnden ska ha en tillsynsplan 
men Boverket anser att effektivt tillsynsarbete förutsätter att det i så stor 
utsträckning som möjligt planeras och resurssätts i förväg.  En tillsynsplan 
skapar förutsättningar för att byggnadsnämnden som tillsynsmyndighet kan 
uppfylla skyldigheten att, enligt 8 kap 8 § PBF, regelbundet följa upp och 
utvärdera sitt tillsynsarbete. 
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Beslutsmotivering 
Tillsynsplanen tydliggör byggnadsnämndens tillsynsarbete och möjliggör ett 
systematiserat och effektivt arbetssätt.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barn berörs direkt och indirekt av tillsyn. Tillsynen utförs enligt lag med 
syfte att förbättra livsmiljön för både barn och vuxna. Det kan handla om att 
tillse att lekparker uppfyller kraven på säkerhet. Att 
ventilationsanläggningar besiktigas kontinuerligt för att säkerställa en god 
inomhusmiljö i skolor och förskolor eller att offentliga lokaler är 
tillgängliga även för barn.   
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Tillsynsarbetet enligt plan- och bygglagen bedrivs av bygglovkontoret på 
enheten Planering och Myndighet.  
Den sammanlagda tiden för tillsyn under 2024, beräknat utifrån föreslagen 
plan, är 700 timmar vilket är en reducering med 200 timmar, jämfört med 
2023. Detta med hänsyn till pågående sjukskrivningar och då det saknas 
budgetutrymme att kompensera med konsulttimmar. 
Det finns inte någon bestämmelse som ger byggnadsnämnden möjlighet att 
ta ut avgift för sitt tillsynsarbete. De byggsanktionsavgifter som nämnden 
beslutar om tillfaller dock kommunen. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 18/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Tillsynsplan för plan- och bygglagen i Tierps kommun 2024 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Planering och Myndighet 
• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
• Tillsynssamordnare 
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§ 32 
Dnr KS/2024:68  

Tillsynsplan och behovsutredning för miljöbalken och 
strålskyddslagen i Tierps kommun 2024-2026 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta Tillsynsplan och behovsutredning för miljöbalken och 
strålskyddslagen i Tierps kommun 2024-2026. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt 1 kap 6 § miljötillsynsförordning (SFS 2011:13) om tillsyn enligt 
miljöbalken ska det hos kommunen som är en operativ tillsynsmyndighet 
finnas en utredning om tillsynsbehovet för myndighetens hela 
ansvarsområde enligt miljöbalken. Behovsutredningen ska avse en tid om 
tre år. Utredningen ska ses över vid behov och minst en gång varje år. Enligt 
7 § ska kommunen föra ett register över de tillsynsobjekt som behöver 
återkommande tillsyn. 
 
Kommunen ska enligt 8 § varje verksamhetsår upprätta en samlad 
tillsynsplan som omfattar myndighetens ansvarsområde enligt miljöbalken 
och grundas på den behovsutredning som avses i 6 § och det register som 
avses i 7 §.  
 
Tillsynsplanen ska beslutas av den eller de kommunala nämnder som har 
ansvar för tillsynen. I Tierps kommun är det kommunstyrelsen respektive 
jävsnämnden som har tillsynsansvaret. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 17/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Tillsynsplan och behovsutredning för miljöbalken och 

strålskyddslagen i Tierps kommun 2024-2026 
 

Beslutet skickas till 
• Chef Miljö- och hälsoskyddsenheten  
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§ 33 
Dnr   
EDP 2022-1432  

Antagande av ny detaljplan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att anta ny detaljplan DP 369 – Gyllby 1:58, för fastigheten Gyllby 1:58, 
samt del av Gyllby 2:86, i enlighet med plan- och bygglagen 5 kap. 27 §. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 13/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande (2024-01-12) 
• Plankarta (2024-01-12) 
• Planbeskrivning (2024-01-12) 
• Samrådsredogörelse (2023-09-15) 
• Granskningsutlåtande (2024-01-09) 
• Undersökning om betydande miljöpåverkan inklusive checklista 

(2022-12-15) 
• Fastighetsförteckning (Upprättad 2023-04-04, ajourförd 2023-09-13) 
• Miljö- och geoteknisk undersökning, PM & MUR (Bjerking, 2022-

04-07) 
• Kompletterande miljöteknisk markundersökning (Bjekring, 2023-06-

09) 
 
Beslutet skickas till 

• Medborgarkansliet för expediering till sökande med flera 
• Plankontoret  
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§ 34 
Dnr KS/2022:417  

Ökning av kostnader för nybyggnation av förskola i Örbyhus 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att information om ökning av kostnader för nybyggnation för förskola i 
Örbyhus, Gyllby är mottagen,  
 
att kostnadsökningen som uppskattas ge ny grundhyra om 4 650 000kr per 
år +/-10% exklusive moms godkänns, samt 
 
att finansiering av hyreskostnaderna ingår i ordinarie budgetprocess 2026-
2029. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Sedan tidigare har beslut tagits i kommunfullmäktige, § 61/2022, gällande 
att uppföra en ny förskola om 6 avdelningar i Örbyhus. Sanering av tomten 
pågår av Samhällsbyggnad och planeras färdigställas under januari 2024. 
Detaljplanearbete pågår med en förhoppning om laga kraft under kvartal 1 
2024. 
 
TKAB har nu tagit fram en ny uppskattad hyra och investeringsbudget för 
nybyggnationsprojektet. I den nya hyresnivån har erfarenhetsöverföring 
gällande avskrivningskostnader för den nya förskolan i Skärplinge tagits i 
beaktande samt ökade drift och räntekostnader som idag är högre än den 
schablonmässiga som använts vid framtagen hyra under våren 2022. 
Investeringsbudget har även höjts pga indexuppräknade kostnader i avtalet 
med SKR ramavtal. Tidigare beräknad hyra uppskattades till 4 011 200kr/år. 
 
Tidsplanen för byggprojektet är start 2024, inflytt 2026.  
 
Planerad inflytt 2026 medför att hyreskostnaderna ska planeras in i ordinarie 
budgetprocess för perioden 2026-2029.  
 
Beslutsmotivering 
Enligt tidigare beslut i kommunfullmäktige, § 61/2022, skall eventuell 
kostnadsförändring som överstiger 1 % i avvikelse från tidigare uppskattad 
hyres- och investeringsbudget informeras till kommunstyrelsen för beslut 
om ökad resurstilldelning/nytt ställningstagande för projektet. Utifrån 
höjning av indexuppräknad kostnad för ramavtal med SKR, 
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erfarenhetskostnader för nu färdigställd nybyggnation av likvärdig förskola i 
Skärplinge samt ökade drift och räntekostnader så uppskattas den nya 
hyreskostnaden samt investeringsbudget att överstiga 1% utifrån tidigare 
lämnade uppgifter. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Byggnationen ämnar ge barn i förskolan inom Örbyhus upptagningsområde 
tillgång till ändamålsenliga lokaler med mindre barngrupper. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål  

- 4.1 Alla barn ska ha tillgång till förskola av god kvalitet som ger 
omvårdnad och förbereder dem för att börja grundskolan.  

- 11.6 Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög 
kvalitet och tillgänglighet i hela kommunen. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Investeringsbudget och uppskattad hyra: 
Investeringsbudget (TKAB)  57 000 tkr 
Uppskattad hyreskostnad (Tierps Kommun) 4 650tkr +/-10% 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen arbetsutskott § 7/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beslut kommunfullmäktige § 61/2022, Nybyggnation av förskola i 

Örbyhus 
•  

Beslutet skickas till 
• Kommundirektör 
• Utbildningschef 
• Fastighetschef TKAB 
• Fastighetsstrateg 
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§ 35 
Dnr   
EDP 2024-61  

Försäljning av Gyllby 1:58 till Tierps Kommunfastigheter AB för 
uppförande av ny förskola i Örbyhus 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att godkänna försäljning av Gyllby 1:58 till Tierps Kommunfastigheter AB 
för uppförande av ny förskola i Örbyhus.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommun avser nu att sälja fastigheten Gyllby 1:58 i Örbyhus till 
Tierps Kommunfastigheter AB i enlighet med att bolaget skall uppföra en 
ny förskola på fastigheten. 
 
Kommunen har under 2023 påbörjat en framtagning av en ny detaljplan 
över fastigheten, och har även inlett utförande av en sanering av marken, 
med anledning av den tidigare markundersökningen, vilken enligt uppgift 
förväntas slutföras under januari 2024.  
 
Beslutsmotivering 
I Örbyhus finns idag två förskolor, Paletten och Skogsbacken, båda i 
kommunal regi. Förskolan Paletten har idag en överkapacitet tack vare 
nyttjandet av tidigare gemensamhetsutrymmen som en extra avdelning. 
Förskolan Skogsbacken är inrymda i lokaler på Örbyhus skola. Skolan har 
uttryckt ett starkt behov av att inom kort återta lokalerna som Skogsbacken 
nyttjar för att klara nuvarande och kommande lokalbehov. Med detta följde 
då att Samhällsbyggnadsenheten i samråd med TKAB undersökte 
möjligheten för en nybyggnation på fastigheten Gyllby 1:58. En geoteknisk 
undersökning genomfördes och en sanering av marken enligt 
rekommendationer utförs under 2023-2024. 
Kommunen har även påbörjat upprättande av en ny detaljplan, anpassad för 
ändamålet. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Byggnationen ämnar ge förskolebarn inom Örbyhus upptagningsområde 
tillgång till ändamålsenliga lokaler med mindre barngrupper. 
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Mål och uppdrag 
- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 4.1, Alla barn ska ha tillgång 

till förskola av god kvalitet som ger omvårdnad och förbereder dem 
för att börja i grundskolan. 

- Beslutet bidrar till uppdrag 6.2.a, Dagens skolstruktur i form av skol- 
och förskoleverksamhet på nuvarande orter ska bibehållas och 
insatserna för en likvärdig skola ska öka. 

 
Delmålen och de särskilda uppdragen finns i sin helhet i dokumentet ”Plan 
för Tierps kommun ekonomi och verksamhet” på tierp.se 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Fastigheten Gyllby 1:58 är värderad till 3 500 tkr. Det bokförda värdet 
uppgår till ca 248 tkr, kostnad för värdering 12 tkr.  
 
Enligt tidigare KS-beslut § 61 Dnr 2022/417 tillkommer kostnad för 
sanering av mark på fastigheten, enligt budget 2023 hos ansvar 13108 Chef 
Fastighetssamordnare: 2 600 tkr men denna kostnad förväntas bli mindre. 
 
Detta ger en total vinst om ca 640 tkr som tillfaller ansvar 13108 Chef 
Fastighetssamordnare, vht 2600, objekt 31200. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen arbetsutskott § 8/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Köpekontrakt med bilagor 
• Värdering Properate AB 
• KS-Beslut byggnation förskola § 61 Dnr 2022/417 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
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§ 36 
Dnr   
EDP 2021-561 

Tilläggsavtal villkor om byggnation 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar  
 
att tilläggsavtal för villkor om byggnation godkänns, ändring av § 16 i 
köpekontraktet för Tierp Libbarbo 8:30 från 2020-12-15. 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Matilda Svahn (S) och Agneta Andersson (V) reserverar sig till 
förmån av sitt eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt Plan- och bygglagen (PBL 2010:900) upphör ett bygglov att gälla om 
den åtgärd som bygglov beviljats för inte påbörjas inom två år. 2020-12-15 
skrevs köpekontrakt för aktuell fastighet, något bygglov har ännu inte sökts 
och beviljats. 
 
I grundkontrakt vid försäljning av kommunala fastigheter finns en paragraf 
gällande krav om påbörjad byggnation inom två år från datum för 
köpekontrakt. Uppfylls inte detta krav utgår vite enligt kontrakt. Med 
anledning av det rådande världsläget avseende höjda priser och långa 
leveranser av byggprodukter blir detta villkor svårt för köparen att uppfylla.  
Kommunstyrelsen har tidigare beslutat att godkänna tilläggsavtal för att 
förlänga kontraktets tidsfrist med ett år, 2023-02-14 § 43. Eftersom rådande 
världsläge inte förändrats avsevärt under senaste året behöver tidsfristen för 
byggnation förlängas ytterligare ett år för att tillmötesgå marknaden. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Försäljningarna är genomförda sedan tidigare och försäljningsintäkten har 
kommit kommunen tillhanda. Detta tilläggsavtal innebär uteblivna 
vitesintäkter vilka inte är budgeterade.  
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jonas Nyberg (S) yrkar att förlängningen beslutas till tre år i enlighet med 
AB Tierpsbyggens förslag.  
 
Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall på liggande förslag. 
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till liggande förslag. 
Agneta Andersson (V) yrkar bifall till Jonas Nybergs (S) yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Jonas Nybergs (S) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen arbetsutskott § 9/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• PM från Tierpsbyggen daterat 230926 
• Tilläggsavtal 
• Beslut Kommunstyrelsen 2023-04-14 § 43 
• Köpekontrakt från 2020-12-15 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
• Mark- och Exploateringskontoret 
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§ 37 
Dnr KS/2023:914  

Beredskapsplan för dammhaveri 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att anta Beredskapsplan för dammhaveri, 
 
att planen gäller från och med 19 februari 2024 och 
 
att tidigare Beredskapsplan för dammhaveri § 161/2017 upphävs. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Sannolikheten för ett allvarligt dammhaveri är mycket liten. Sannolikheten 
är dock skild från noll och konsekvenserna kan bli katastrofala. Med en plan 
kan kommunen systematiskt och strukturerat agera för att nå viktiga mål. 
Målen i planen anges som skydd av människors liv och hälsa,  
samhällsviktig verksamhet och infrastruktur, miljö, kulturmiljö och 
ekonomiska värden.  
 
Planen består av en problembeskrivande del och en plandel med planering 
för skedena före-, under- och efter en dammhaverihändelse. 
 
I planen prioriteras skyddet av liv och hälsa vilket primärt innebär att 
människor inte ska befinna sig i riskdrabbade områden. Övriga mål hanteras 
inom ramar för tillgängliga och tillförda resurser. 
 
Beslutsmotivering 
MSB och SKR rekommenderar (i Handbok i kommunal krisberedskap) 
kommuner som skulle kunna påverkas vid ett haveri i en damm i en 
angränsande kommun, att ha beredskapsplan för dammhaveri och att planen 
bör ses över regelbundet och revideras vid behov. 
 
Vid en allvarlig dammhaverihändelse så kommer tidsnöd drabba alla 
involverade aktörer. Med en på förhand färdig plan så finns struktur, 
systematik och viktiga detaljer som gör att kommunen är bättre förberedd 
och avsevärt snabbare kan börja agera för att nå målen som uttrycks i 
planen. 
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Barnrättskonsekvenser 
Beredskapsplanen för dammhaveri riktar sig direkt och indirekt till alla 
inom kommunens geografiska område, som riskerar drabbas av ett 
dammhaveri i Dalälven. Barn inkluderas på ett likvärdigt sätt (artikel 2). Det 
främsta målet med planen rör människors, barn inkluderade, liv och hälsa 
(artikel 6). Planen tar höjd för barns tillfälliga separation och återförenande 
med vårdnadshavare (artikel 10, i viss mån artikel 22). Utbildningsaspekten 
adresseras i planen (artikel 28). 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.8 Höjd krisberedskap för att öka 
samhällets motståndskraft och uthållighet vid kris.  
 
Utifrån agenda 2030 så har beslutet inverkan på 9 av 17 analysområden och 
då i huvudsak på ett positivt sätt. Påverkansnivån är dock inte särskilt hög, 
vilket hänger samman med planens kortsiktiga natur och agenda 2030:s 
långsiktighet. Mest påverkan (nivån ”bidrar”, tredje positiva nivån) nås 
inom mål 11 Hållbara städer och samhällen samt mål 16 Fredliga och 
inkluderande samhällen. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
I ett föreskede ryms åtgärderna inom befintlig ekonomisk ram. Vid en 
händelse så är de ekonomiska konsekvenserna svåra att sia om. Det beror på 
många olika händelsefaktorer såsom händelsens magnitud och hur 
händelsen utvecklas. Sannolikt kommer staten eller annan aktör att hantera 
ekonomisk kompensation för ett dammhaveri. 
 
Remiss 
Förslag till dammhaveriplan har delgivits som remiss till kommunens 
verksamhetsområden, bolag samt vissa funktioner inom kommunen. 
Kommentarer och förändringsförslag från remissrundan rörde 
tidsförhållanden för höga flöden, en specifik punkt i riskområde, främre 
ledningsplats, stödfunktion vid utrymningsplats och språkliga 
förbättringsförslag. Därtill har Länsstyrelsen i Uppsala län varit 
remissinstans för dammhaveriplanen och i remissvaret föreslagit ett 
förtydligande rörande civilområdesansvarig länsstyrelse möjligheter att 
överta ansvaret från den kommunala räddningstjänsten. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen arbetsutskott § 11/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beredskapsplan för dammhaveri 
• Kartportalen: lager Risk och skydd/Översvämningsrisk Dalälven 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
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• Chefer, kommunens verksamhetsområden 
• VD TKAB 
• VD TEMAB 
• Kommunikationschef 
• Säkerhetsskyddschef 
• Brottsförebyggare / Beredskapssamordnare 
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§ 38 
Dnr KS/2024:63  

Svar på remiss - Explosiva varor – ett nationellt 
tillståndsregister och kriminalisering av förstadier till brott mot  
tillståndsplikten 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta remissvaret och skicka det till Försvarsdepartementet.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Försvarsdepartementets promemoria om explosiva varor föreslår ett 
nationellt tillståndsregister för explosiva varor. Därtill föreslås 
sekretessförändringar som försvårar för kriminella intentioner samt 
kriminaliseringstillägg för brott mot tillståndsplikten för explosiva varor. 
Förändringsförslagen har brottsförebyggande syfte. 
 
Författningsändringsförslagen medför generellt en marginell påverkan för 
en kommun och utifrån samverkansavtalet för räddningstjänst så landar 
påverkan främst på Uppsala brandförsvar. 
 
Nästan all hantering med explosiva varor är tillståndspliktig. Enligt Lag 
(2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE) är kommuner 
tillståndsprövande i många sammanhang. Räddningsnämnden svarar enligt 
ett särskilt samverkansavtal för tillståndsgivning och tillsyn enligt LBE. 
Föreslagna förändringar av kommunal karaktär påverkar, utifrån Tierps 
kommuns perspektiv, främst Räddningsnämnden/ Uppsala brandförsvar. 
 
Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 8 juli 2024. 
 
Beslutsmotivering 
Så kallade sprängningar har blivit vanligare de senaste åren. Under 2023 
rapporterar Polisen om 351 fall av detonation, försök eller förberedelse 
kopplat till begreppet sprängningar. Vi ser en förskjutning från att flertalet 
sprängningar tidigare utfördes mot näringsverksamheter till att de nu går 
mot bostäder. Medborgarna ska generellt inte oroa sig för att bli utsatta, men 
självklart skapar skadorna från en sprängning stor otrygghet för de som 
drabbas. 
 
De flesta sprängningar kan hänföras till de grovt kriminella nätverken. 
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Förslagen i promemorian kommer att ha brottsförebyggande effekter utifrån 
kriminella sprängningar. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga i direkt form inte bedöms 
påverkas av beslutet. Däremot kan föreslagna författningsändringar medföra 
positiva effekter för barn och ungas risk att påverkas av kriminella 
aktiviteter som involverar explosiva varor.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Tillståndshantering för explosiva varor sker genom Uppsala brandförsvar. 
Helhetsmässigt bedöms föreslagna förändringar ha marginell påverkan för 
Tierps kommun både avseende kostnader liksom avseende arbetsinsats. Den 
marginella påverkan torde rymmas inom befintlig ram. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Svar på remiss - Explosiva varor – ett nationellt tillståndsregister och 

kriminalisering av förstadier till brott mot  tillståndsplikten 
• Promemoria: Explosiva varor – ett nationellt tillståndsregister och 

kriminalisering av förstadier till brott mot tillståndsplikten 
 
Beslutet skickas till 

• Försvarsdepartementet  
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§ 39 
Dnr KS/2023:1047  

Riktlinjer för färdtjänst och riksfärdtjänst 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att fastställa Riktlinje för färdtjänst och riksfärdtjänst att gälla från och med 
2024-02-13 till och med 2025-09-30, samt 
 
att upphäva tidigare Riktlinje för färdtjänst och riksfärdtjänst (KS 
2021/397).  
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Matilda Svahn (S) och Agneta Andersson (V) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Vård och omsorg har tagit fram ett förslag till revidering av Riktlinje för 
färdtjänst och riksfärdtjänst. Under rubrikerna finns förändringsförslagen.  
 
Förlängd handläggningstid  
Vård och omsorg märker av ett större flöde av ansökningar än tidigare samt 
att utredningarna som görs är mer gedigna och tar längre tid än förut vilket 
innebär att vi vill utöka utredningstiden till 6 veckor från tidigare 4 veckor. 
Ansökningstiden påbörjas efter komplett ansökan.  

 
Kommunicering 
Ny Förvaltningslag trädde i kraft 2018 vilket innebär att en myndighet ska 
kommunicera allt material i utredningen skriftligen eller muntligen till den 
andra parten om det inte uppenbarligen bedöms obehövligt. Tidigare skulle 
enbart uppgifter som inkommit från annan kommuniceras.  

 
Förtydligande kring rätten till färdtjänst 
Förslaget lyfter fram förtydligande kring olika målgrupper och deras rätt till 
färdtjänst.  
 
Färdtjänst till barn 
Förslaget förtydligar föräldraansvaret för barn i olika åldrar. Barn som inte 
fyllt 12 år får färdtjänst om de inte kan resa tillsammans med vuxen i 
allmänna kommunikationer. En ledsagare ska alltid följa med.  
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Begränsning i antal resor 
I tidigare riktlinje finns inte någon begränsning i antal resor. Efter en 
omvärldsbevakning har de flesta kommuner en begränsning och förslaget är 
att Tierps kommun ska i regel ge rätt till 360 enkelresor per år (dvs 30 
enkelresor per månad).  
 
Övriga begräsningar 
Vård och omsorgs förslag vill lyfta fram vilka typer av resor som färdtjänst 
ej för användas för. Detta har ej specificerats tidigare. Som exempelvis 
tjänsteresor, resor inom socialtjänsten, resor inom skola, resor inom 
verksamhet som drivs av regionen.  
 
Arbetsresor 
Idag erbjuder Tierps kommun en extra service i form av arbetsresor. 
Arbetsresor är en reseform där personer med väsentliga svårigheter att 
förflytta sig på egen hand kan resa med färdtjänst mellan hemmet och 
arbetet till en kostnad som motsvarar ett månadskort i UL: Arbetsresor är 
inte reglerat i lag utan det är upp till kommunerna att bestämma 
servicenivån. Vård och omsorg förslag är att ta bort möjligheten arbetsresor 
och att de färdtjänstberättigade får resa med sedvanlig färdtjänsttaxa till och 
från arbetet.  
 
Specialfordon 
Enligt rättspraxis har Vård och omsorg valt att förtydliga rätten till 
specialfordon då syftet med färdtjänst är att transportera personer och inte 
hjälpmedel. Det är hjälpmedelsbehovet i taxin som styr val av fordon och 
inte vilka hjälpmedel som behövs på resmålet.  
 
Bomkörning 
Bomkörning, alltså att resan avbokas försent eller uteblir har tidigare kostat 
den färdtjänstberättigade 150 kr  samt 50 kr i faktureringsavgift. Enligt det 
nya förslaget ska detta regleras mellan den färdtjänstberättigade och 
leverantören.  
 
Riksfärdtjänst 
I förslaget till revidering av riktlinjen har Vård och omsorg valt att 
förtydliga att enbart hög ålder, mindre funktionsnedsättningar, rädsla eller 
oro och allmänna svårigheter räcker inte för att vara berättigad 
riksfärdtjänst.  
 
I riktlinjen förtydligas att resa med riksfärdtjänst ska i första hand göras med 
allmänna kommunikationer med ledsagare. Resa beviljas med det 
resalternativ som gör att den enskilde kan genomföra resan och som 
samtidigt är det billigaste alternativet för kommunen.. Det innebär att 
färdsätt prövas i följande ordning;  
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• Tåg 2 klass, flyg ekonomiklass, buss, båt 
• Tåg 1 klass, flyg businessklass eller motsvarande i undantagsfall 
• Allmänna kommunikationer i kombination med anslutande taxi 
• Taxi 
• Specialfordon.  

 
Hjälpmedel som ska användas på resmålet men inte behövs för att 
genomföra själva resan, det vill säga tiden i fordonet, berättigar inte till 
specialfordon. 
 
Beslutsmotivering 
Syftet med riktlinjen är att säkerställa rättssäkerhet och likabehandling vid 
handläggning av färdtjänst och riksfärdtjänst.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet påverkar de barn och unga som är berättigade till färdtjänst, vilket 
är en mindre andel av alla färdtjänstberättigade. Förslaget bedöms inte ge en 
negativ påverkan för barnen som har rätt till färdtjänst/riksfärdtjänst. Vård 
och omsorg har förtydligat föräldraansvaret och att barnen under 12 år ska 
ha en vuxen med sig under resan. Detta är att jämföra med barn i 
jämförbarålder utan funktionsnedsättningar.  
 
Mål och uppdrag 

• Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara 
effektiva, transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till 
effektiv verksamhet och rättssäkerhet i handläggning. Transparens 
genom att riktlinjer och taxa är tillgängligt för invånare genom att de 
ex. finns tillgängliga på kommunens hemsida.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Genom att ta bort möjligheten till arbetsresor innebär det ca 270 tkr per år i 
minskade kostnader för kommunen.  
 
Synpunkter från Pensionärsrådet samt Rådet för funktionshinder 
Efter inkomna remissvar har synpunkterna beaktats. Svar nedan: 

• Riktlinjernas användarvänlighet- Riktlinjerna är inte riktade till 
medborgarna utan är ett tjänstemannadokument därav har kommunen 
framtagna broschyrer och informationsmaterial gällande exempelvis 
färdtjänst, riksfärdtjänst samt avgifter.  

• KPR anser att ansökningstiden för färdtjänst ska vara 4 veckor. Detta 
har beaktats men tyvärr innebär detta att vi i sådana fall inte kommer 
kunna hålla ansökningstiden därav är förslag på 6 veckors 
handläggningstid.  
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• Funktionsrätt anser att antal resor per månad ska höjas avsevärt minst 
20 st tur och returresor per månad- Förslaget i riktlinjen vidhålls då vi 
sedan tidigare har haft obegränsat. Efter en omvärldsbevakning anses 
förslaget vara rimligt. En begränsning innebär att den 
färdtjänstberättigade får planera sina resor och att tillståndet inte 
används mer än nödvändigt. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Matilda Svahn (S) yrkar att ärendet återremitteras på grund av bristande 
underlag. Underlaget skall utökas med hur många som drabbas av de olika 
förändringarna.  
 
Om ovan faller yrkar Matilda Svahn (S) 
 
att rätten till arbetsresor finns kvar samt, 
 
att begränsningen för antalet resor tas bort.   
 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar att ärendet skall avgöras idag. 
 
Bifall 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag. 
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till liggande förslag. 
Agneta Andersson (V) yrkar bifall till Matilda Svahns (S) yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras enligt Matilda Svahns (S) förstahandsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Matilda Svahns (S) 
andrahandsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande 
förslag. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet arbete och omsorg §3/2024 
• Tjänsteutlåtande 
• Förslag till riktlinje för färdtjänst och riksfärdtjänst.  
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Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Områdeschef Bistånd, Vård och omsorg 
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§ 40 
Dnr KS/2023:147  

Riktlinjer för avgifter inom vård och omsorg 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa reviderade riktlinjer inom vård och omsorg för insatser enligt 
socialtjänstlagen, hälso- och sjukvårdslagen och avgifter i anslutning till 
insatser enligt LSS att gälla från och med 2024-02-13 till och med 2028-12-
31, samt 
 
att upphäva tidigare beslut gällande avgifter inom området KS § 2022/415. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog riktlinjer för avgifter inom Vård och omsorg 
2022. De sågs över våren 2023 men antogs ej. Nu har en mer omfattande 
översyn gjorts för att riktlinjen ska vara relevant och för att tydliggöra vissa 
områden. I riktlinjerna anges principer för avgifter, avgiftsberäkning, 
fakturering och regler vid frånvaro.  
 
Nedan framgår vad som förslås tas bort, förtydligas och läggas till i 
riktlinjen.  
 

• Tas bort: Avgift till Svenska kyrkan eller andra trossamfund ska inte 
räknas in i förbehållsbeloppet. Anledning: I Tierps kommun finns 
beslut att endast begravningsavgiften ska ingå i skatteberäkningen. 
Andra avgifter till kyrkan ligger i den enskildes intressen och ska 
betraktas som andra frivilliga medlemsavgifter.  
 

• Tas bort: För resa med kommunens bilar ska avgift motsvara 
kommunens interna milkostnad. Avgiften ska delas lika mellan 
samtliga som deltar på resan, inklusive kommunens medföljande 
personal. Anledning: det är inte tillåtet att ta betalt för milkostnad 
utan trafiktillstånd.  
 

• Förtydligande: En höjning av minimibeloppet för matkostnaden för 
dem som bor i särskilt boende. Höjningen räknas ut genom 
differensen mellan kostavgiften på särskilt boende och 
Konsumentverkets referensvärde för livsmedelskostnader. Genom 
att räkna fram skillnaden mellan avgiften för kost och kostnaden för 
råvaror så får man fram tillagningskostnaden.  
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• Förtydligande: att brukaren ska lämna in aktuella uppgifter om 

ekonomiska förhållanden årligen eller vid förändringar.  
 

• Förtydligande: kommunen debiterar hyra en månad i förskott.  
 

• Förtydligande: den enskilde har alltid rätt att begära att få individuell 
prövning och eventuell nedsättning av avgiften alternativt 
avgiftsbefrielse då särskilda skäl åberopas.  
 

• Förtydligande ang. avgifter för medboende/parboende och elevhem 
görs.  
 

• Förtydligande ang. egenavgifter för vuxna vid placering (köp av 
plats). 
 

• Förtydligande ang. egenavgifter för föräldrar till barn som erhåller 
boende genom vård och omsorg.  
 

• Tillägg: Vissa stycken från dokumentet taxa angående insatser enligt 
LSS flyttas till riktlinjen då innehållet är mer relevant i en riktlinje.  
 

• Tillägg: Justeringar i avsnitt gällande förbehållsbelopp, minibelopp 
och individuell prövning av belopp görs för att följa socialstyrelsens 
senaste meddelandeblad om avgifter inom vård och omsorg.  
 

• Tillägg: Avsnitt om överklagan av avgiftsbeslut.  
 

• Tillägg: Avsnitt fakturering, hantering av autogiro och e-faktura.  
 

• Tillägg: Avsnitt om återbetalning. Hela avsnitten.  
 

• Tillägg: Ersättning vid tillfällig vistelse. 
 

• Tillägg: Ersättning till utförare av hemtjänst (LOV). 
 
Beslutsmotivering 
Riktlinje för avgifter inom Vård och omsorg behöver vara tydlig, relevant 
och ha lagstöd genom hela dokumentet, därför har ovanstående ändringar 
genomförts.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet har ingen direkt påverkan på barn och unga då de är 
avgiftsbefriade. Barn och unga kan påverkas indirekt då deras 
vårdnadshavare/föräldrar kan få betala kostavgifter eller egenavgift vid 
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placeringar. Några särskilda aktiviteter har inte genomförts för att särskilt 
lyfta barn och ungas synpunkter kring det nya förslaget.  
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara effektiva, 
transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till effektiv verksamhet 
och rättssäkerhet i handläggning. Transparens genom att riktlinjer och taxa 
är tillgängligt för invånare genom att de finns på kommunens hemsida.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Genom revideringen av riktlinjen säkerställs att Kommunen tar ut rätt avgift 
för de brukare vi har i verksamheten.  
 
Synpunkter från Pensionärsrådet samt Rådet för funktionshinder 
Efter inkomna remissvar har synpunkterna beaktats. Svar nedan: 

• Riktlinjernas användarvänlighet- Riktlinjerna är inte riktade till 
medborgarna utan är ett tjänstemannadokument därav har kommunen 
framtagna broschyrer och informationsmaterial gällande exempelvis 
färdtjänst, riksfärdtjänst samt avgifter.  

• Det har inkommit synpunkter från Funktionsrätt samt Föreningen för 
utvecklingsstörda barn gällande kommunens förslag om att ta bort 
avgiften för att resa med kommunens bilar – förslaget måste 
genomföras då det inte är lagligt för kommunen att ta ut denna avgift 
och att köra bilen. Däremot vad som ska hända med kommunens bussar 
om förslaget går igenom är en verksamhetsfråga som behöver beredas 
om bussarna ska finnas kvar i verksamheterna. Detta är inte en fråga i 
denna riktlinje utan en följdkonsekvens.  

• Synskadades riksförbund har inte yttrat sig kring riktlinjen för avgifter 
inom vård och omsorg.  

 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet arbete och omsorg §5/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinje för avgifter inom Vård och omsorg 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Områdeschef Bistånd 
• Områdeschef Funktionshindradeomsorgen 
• Områdeschef Äldreomsorgen 
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§ 41 
Dnr KS/2023:1046  

(KF) Färdtjänsttaxa 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att fastställa taxa för Färdtjänst och riksfärdtjänst inom Vård och omsorg att 
gälla från och med 2024-02-27 till och med 2027-09-30,  
 
att ett räkneexempel läggs till, till kommunfullmäktige, samt 
 
att upphäva tidigare beslut gällande taxa inom området (KS 2021/398). 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Matilda Svahn (S) och Agneta Andersson (V) reserverar sig till 
förmån av sitt eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Verksamheten har tagit fram ett förslag till revidering av färdtjänsttaxan. 
Under rubrikerna finns förändringsförslagen.  
 
Höjning av minimibelopp och egenavgift 
Enligt 10 § lag om färdtjänst har kommunen rätt att ta ut en avgift för 
färdtjänsten. Enligt 11 § lag om färdtjänst ska denna avgift vara skälig och 
får inte överstiga tillståndsgivarens självkostnader.  
 
Avgifter för färdtjänst varierar mellan landets kommuner. Utgångspunkt för 
prissättning kan vara: 

 
- Den funktionshindrade saknar valmöjlighet och utifrån rättvise- och 

jämlikhetssynpunkt ska avgiften för färdtjänst vara densamma som 
för kollektivtrafiken. 

- Funktionshindret kan medföra att behovet av färdmedel varierar över 
tid. 

 
För att ge ett incitament att använda kollektiva färdmedel när personen 
klarar detta, bör det vara en skillnad mellan avgift för färdtjänst och avgift 
för kollektivtrafiken. 
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- Färdtjänsten ger en högre servicenivå i och med att den erbjuder en 
transport från dörr till dörr och att utifrån detta kan avgifterna skiljas 
åt. 

- Avgiften bör spegla samhällets kostnader för att tillhandahålla 
transporten, vilket motiverar en högre avgift för färdtjänsten. Mellan 
kommunerna skiljer det sig även hur egenavgiften beräknas. 

 
Avgifterna ska grunda sig på kollektivtrafiken taxor. Verksamhetens förslag 
är att höja minimiavgiften som idag är på 33 kr till 50 kr samt att genomföra 
en höjning av egenavgiften till 30 % av taxameterbeloppet jämfört med 25% 
sedan tidigare. 25% procent av taxameterbeloppet har varit den samma i 
kommunen sedan 2005. Trots att man kan se att kostnaderna i 
kollektivtrafiken har ökat med 40% bara mellan åren 2008 och 2017 i 
jämförelse med Taxiindex som ökat med 15 procent mellan 2013 och 2022.  
 
Kommunen ingick i ett nytt avtal kring samhällsbetalda resor under 2022 
som började gälla från 2022-07-01. Detta har inneburit en ökad kostnad för 
kommunen. Det nya avtalet innebär att resor i taxibil och i specialfordon 
kostar 1 % och 5 % mer per km samt att framkörningsavgiften för taxibil 
och specialfordon har ökat med 26% respektive 25%.  
 
Bomkörning 
 
Bomkörning, alltså att resan avbokas försent eller uteblir har tidigare kostat 
den färdtjänstberättigade 150 kr  samt 50 kr i faktureringsavgift. Enligt det 
nya förslaget ska detta regleras mellan den färdtjänstberättigade och 
leverantören.  
 
Beslutsmotivering 
Taxan säkerställer att avgift tas ut i enlighet med gällande lagstiftning och 
skälig nivå.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet har en viss påverkan på de barn och unga som är berättigade till 
färdtjänst, vilket är en mindre andel av alla färdtjänstberättigade. Genom att 
beslutet innebär en höjning av taxan kan det påverka barn och unga negativt 
då det blir en ökad kostnad. Några särskilda aktiviteter har inte genomförts 
för att särskilt lyfta barn och ungas synpunkter kring det nya förslaget.  
 
Mål och uppdrag 
Verksamheten har fått i uppdrag av Kommunstyrelsen att se över de taxor 
och avgifter som tas ut. Därav har ett förlag till revidering tagits fram 
gällande färdtjänsttaxan.  
 
Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara effektiva, 
transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till effektiv verksamhet 
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och rättssäkerhet i handläggning. Transparens genom att riktlinjer och taxa 
är tillgängligt för invånare genom att de finns tillgängliga på kommunens 
hemsida.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Kommunen står med ökade kostnader för färdtjänst efter ett nytt avtal slutits 
med leverantör under sommaren 2022. Det har skett en ökad prisutveckling 
för leverantören utifrån ökade drivmedelspriser. Taxi har fått en 
indexhöjning med 14% mellan åren 2020 och 2023.  
 
Verksamheten har även sett över prisutvecklingen gällande kollektivtrafiken 
och i en rapport från Transportstyrelsen  Transportmarknaden i siffror 
20171. Där kan man utläsa att prisindex för den regionala kollektivtrafiken i 
hela landet har ökat med 40% mellan åren 2008-2017. För att beräkna den 
nya egenavgiften har vi även jämfört med konsumentprisindex (prisökning i 
snitt på alla varor och tjänster). Konsumentprisindex (KPI) mäter den 
genomsnittliga prisutvecklingen för hela den privata inhemska 
konsumtionen, de priser konsumenten faktiskt betalar. KPI är det vanliga 
måttet för kompensations- och inflationsberäkningar i Sverige. Nedan finns 
statistik kring prisutvecklingen för drivmedelspriser samt lokaltrafik sedan 
2000.  
 
Statistiken visar att drivmedel har ökat med 76% (bensin) och 100% (diesel) 
men ändå kan inte prisutvecklingen på drivmedel mäta sig med den som 
skett inom lokaltrafiken i Sverige där enkelbiljetter och månadskort från de 
största aktörerna har stigit med 139 procent sedan år 2020.2 

 

                                                 
1 
https://www.transportstyrelsen.se/globalassets/global/publikationer/vag/transportmarknade
n-i-siffror-2017-version-03.pdf 2018-01-10 
2 Biljetter i lokaltrafiken har stigit mer i pris än bensin under 2000-talet (scb.se) 

https://www.transportstyrelsen.se/globalassets/global/publikationer/vag/transportmarknaden-i-siffror-2017-version-03.pdf
https://www.transportstyrelsen.se/globalassets/global/publikationer/vag/transportmarknaden-i-siffror-2017-version-03.pdf
https://www.scb.se/hitta-statistik/redaktionellt/biljetter-i-lokaltrafiken-har-stigit-mer-i-pris-an-bensin-under-2000-talet/
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Taxiindex har ökat med ca 15% sedan mellan 2013 och 2022. 3Tierps 
kommun har inte justerat procentsatsen av taxameterbeloppet för 
färdtjänsten sedan 2005 trots att kollektivtrafikens kostnader ökat 
procentuellt mer än taxikostnaderna för perioden.  
 
Genom att höja egenavgiften med ett minimibelopp på 50 kr och 30% av 
taxameterbeloppet innebär minskade kostnader för kommunen med ca 250 tkr 
per år.  
 
Synpunkter från Pensionärsrådet samt Rådet för funktionshinder 
Efter inkomna remissvar har synpunkterna beaktats. Svar nedan: 

• Riktlinjernas användarvänlighet- Riktlinjerna är inte riktade till 
medborgarna utan är ett tjänstemannadokument därav har 
kommunen framtagna broschyrer och informationsmaterial gällande 
exempelvis färdtjänst, riksfärdtjänst samt avgifter.  

• KPR önskar att prisexempel preciseras i dokumentet- I 
taxadokumentet ska prisexempel inte finnas med då det är ett 
tjänstemannadokument däremot kommer detta förtydligas i 
broschyren för färdtjänst.  

• Synskadades riksförbund samt Funktionsrätt anser inte att 
minimibeloppet för resor ska höjas över UL:S taxa för enkelresor- 
Färdtjänst är en ökad servicenivå och därför har kommuner rätt att ta 
ut ett högre minimibelopp enligt förslaget.  

• Vidare anser Synskadades riksförbund samt Funktionsrätt att 
procentsatsen inte ska höjas över inflationen- förslaget om höjning 
av procentsatsen är presenterad ovan då kommunen inte har justerat 
denna sedan 2005. Se tabellen ovan där lokaltrafikskostnaderna har 
ökat betydligt mer än bensin och dieselpriserna trots att dessa har 
ökat markant de senaste åren.  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Matilda Svahn (S) yrkar i första hand att ärendet återremitteras på grund av 
bristande underlag. Att underlaget kompletteras med räkneexempel som 
visar på hur taxan slår mot den enskilde.  
 
Om ovan faller yrkar Matilda Svahn (S)  
 
att vidhålla 25% av taxameterbeloppet och inte höjer till 30%, 
 
att införa ett tak så att en enkelresa inte kan kosta mer än 120 kr, samt  
 
att införa ett tak på riksfärdtjänst så att resan inte kostar mer än 700 kr.  

                                                 
3 branschlaget-2023.pdf (taxiforbundet.se) 

https://www.taxiforbundet.se/wp-content/uploads/2023/05/branschlaget-2023.pdf
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Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar att ärendet skall avgöras idag samt  
 
att ett räkneexempel läggs till, till kommunfullmäktige.  
 
Bifall 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag. 
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till liggande förslag.  
Viktoria Söderling (S) yrkar bifall till Matilda Svahns (S) yrkande. 
Agneta Andersson (V) yrkar bifall till Matilda Svahns (S) yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag samt 
kompletteras med ett räkneexempel eller återremitteras enligt Matilda 
Svahns (S) förstahandsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Matilda Svahns (S) 
andrahandsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande 
förslag. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet arbete och omsorg § 4/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Områdeschef Bistånd 
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§ 42 
Dnr KS/2023:148  

(KF) Taxa för avgifter inom vård och omsorg 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att fastställa taxa för service och tjänster i anslutning till insatser inom vård 
och omsorg för äldre och personer med funktionsnedsättning att gälla från 
och med 2024-02-27 och till och med 2028-12-31, samt 
  
att upphäva tidigare beslut gällande principer för taxa inom området  
KS/2022:414. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Den nu gällande taxan för avgifter för insatser enligt socialtjänstlagen, 
hälso- och sjukvårdslagen och LSS (Lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade) antogs av kommunfullmäktige 2022 och en översyn görs 
i samband med att riktlinjen för avgifter inom området föreslås revideras. 
Taxan justeras årligen efter index.  
Förändring, tillägg och förtydliganden har gjorts inom områdena: 

• Korttidslån säng och lyft, vid tillfälligt besök/behov max tre 
månader (föreslås tas bort). 

• Korttidslån övriga hjälpmedel vid tillfälligt besök/behov max tre 
månader, ändring av avgift.  

• Portabel ramp, läggs till.  
• För resa med kommunens bilar ska avgift motsvara kommunens 

interna milkostnad. För år 2022 är kostnaden 55 kronor per mil 
inklusive moms. Tas bort.  

• Införa samma avgift på alla tre insatserna: 
-kommunal hälso- och sjukvård från sjuksköterska, arbetsterapeut 
och fysioterapeut  
-person ej inskriven i kommunala hemsjukvården, besöksavgift inkl. 
digitalt möte och intygsskrivning samt 
- person ej inskriven i kommunal hemsjukvård, 
förskrivning/utprovning av hjälpmedel inkl. ett uppföljningsbesök. 
Anledning: tre olika summor gör hanteringen otydlig och intäkter 
uteblir.   
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Beslutsmotivering 
Syftet med att se över avgifternas nivå och utformning är att skapa tydlighet 
gentemot medborgarna samt säkerställa en skälig nivå för både kommunen 
och brukaren.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Revideringen av denna taxa ger ingen avgörande förändring för barn och 
unga vad gäller deras rättigheter. Barnets bästa har beaktats och ny taxa för 
avgifter har inte någon negativ inverkan på barn och unga.  
 
Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara 
effektiva, transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till 
effektiv verksamhet och rättssäkerhet i handläggning. Transparens 
genom att riktlinjer och taxa är tillgängligt för invånare genom att de 
finns tillgängliga på kommunens hemsida.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Bedömningen är att beslutet inte kommer i någon större utsträckning få 
ekonomiska konsekvenser. Det är svårt att göra en bedömning på förhand då 
den avgift kommunen kan ta ut påverkas av olika faktorer så som nationellt 
beslutad maxtaxa och brukarens individuella avgiftsutrymme. Det går 
därmed inte att göra en generell beräkning hur förändringar i taxan påverkar 
kommunen, då varje avgiftsbeslut beräknas individuellt. Avgiftsutrymmet 
visar hur mycket som kan tas ut i avgift av brukaren så att brukaren har 
pengar kvar för nödvändiga levnadsomkostnader, så kallat minimi-belopp. 
Brukarens avgiftsutrymme beräknas genom att brukarens minimibelopp och 
bostadskostnad avräknas från brukarens nettoinkomster. Om 
avgiftsutrymmet är högre än högkostnadsskyddet tas maxtaxa ut. Om 
brukarens avgiftsutrymme är negativt tas ingen avgift ut. 
 
Synpunkter från Pensionärsrådet samt Rådet för funktionshinder 
Efter inkomna remissvar har synpunkterna beaktats. Svar nedan: 

- Riktlinjernas användarvänlighet- Riktlinjerna är inte riktade till 
medborgarna utan är ett tjänstemannadokument därav har 
kommunen framtagna broschyrer och informationsmaterial gällande 
exempelvis färdtjänst, riksfärdtjänst samt avgifter.  

- KPR lyfter fram att 2024 siffror saknas- I taxadokumentet som 
Råden fick till sig hade inte uppgifter från Socialstyrelsen kommit 
för 2024 detta är med i denna version. KPR lyfter även att det saknas 
uppgifter om den årliga självkostnadsberäkningen för hemtjänst och 
måltider- uppgifter om den årliga den årliga kostnadsberäkningen 
finns inte offentligt utan  tas ut i ekonomisystemet. För hemtjänst 
blir det mellanskillnaden mellan verksamheternas kostnader och 
brukarnas avgifter. För måltiderna måste man se hela kedjan från 
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beställning av matlådan, utkörning, värma lådan, sammantaget blir 
det en tid satt som blir en kostnad. 

- KPR vill få förtydliganden med exempel kring maxtaxan- detta är 
något som inte ska vara med i taxadokumentet utan är något som 
exemplifieras i broschyr för avgifter.  

- Övriga föreningar har avstått från att svara på remissen.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet arbete och omsorg § 6/2024 
• Tjänsteutlåtande 
• Förslag till taxa service och tjänster anslutning till insatser inom vård 

och omsorg för äldre och personer med funktionsnedsättning. 
 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg, VoO 
• Områdeschef Bistånd, VoO 
• Områdeschef Funktionshindradeomsorgen, VoO 
• Områdeschef Äldreomsorgen, VoO 
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§ 43 
Dnr KS/2024:59, KS/2020:322  

(KF) Taxa för parkeringsavgift på parkeringen vid Trollsjön 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
  
att anta Taxa för parkeringsavgift på parkeringen vid Trollsjön,  
  
att taxan ska gälla från och med 1 maj 2024, samt 
 
att komplettera förslag till taxa för parkeringsavgifter på parkeringen vid 
Trollsjön med att felparkeringsavgift tas ut i enlighet med beslutad avgift 
enligt Taxa för felparkeringsavgifter inför beslut i kommunstyrelsen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Trollsjön är ett populärt besöksmål i Tierp framför allt under 
sommarperioden. Då det saknas närliggande kollektivtrafik samt gång- och 
cykelväg åker majoriteten av besökarna med bil till platsen och detta har 
medfört oordning gällande parkeringar. Räddningstjänst har haft problem att 
ta sig till platsen på grund av felparkerade bilar vilket medfört att 
kommunen inför säsongen 2023 infört parkeringsförbud på tillfartsvägen 
samt anlitat ett säkerhetsföretag som patrullerat området. Allvarliga 
konsekvenser kan uppstå när bilar parkerar så att framkomligheten för 
räddningsfordon, som exempelvis ambulansen, påverkas. En parkeringstaxa 
under sommarmånaderna skulle avhjälpa problematiken då ett 
parkeringsbolag löpande kan se hur den aktuella parkeringsbeläggningen ser 
ut samt utföra övervakning för att få felparkerade bilar bötfällda. Vidare så 
är Trollsjön dessvärre ett tillhåll för ungdomar främst på för- och 
eftersäsong. Skadegörelser har skett genom åren med exempelvis nedbrunna 
toaletter, sönderslagna bryggor, grillplatser vilket kostat en hel del 
skattepengar att återställa inför varje badsäsong. 
 
Beslutsmotivering 
Införandet av en parkeringsavgift på parkeringsytan vid Trollsjön kan bidra 
till att minska antalet felparkerade bilar som skapar risk för annan eller är 
hinder för tredje part. Förbättrad framkomlighet för räddningstjänst och 
leder till ökad säkerhet. Intäkten från avgiften kan gå till att utveckla 
området samt täcka de kostnader kommunen har för att återställa platsen vid 
eventuell skadegörelse. En parkeringsavgift underlättar också för det 
säkerhetsföretag kommunen anlitar då de elektroniskt kan se beläggningen 
på parkeringen och på så vis veta om när det börjar bli dags för en rond.  
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Barnrättskonsekvenser 
Trollsjön är en plats som besöks av många barn och unga. Förbättrad 
framkomlighet för räddningstjänsten leder till en ökad säkerhet om en 
olycka skulle ske på platsen.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
De ekonomiska konsekvenserna blir att Tierps kommun får intäkter genom 
parkeringsavgifter. Inga kostnader tillkommer för kommunen genom 
anlitandet av ett säkerhetsföretag då deras arvode baseras på 
felparkeringsavgifter.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Tilläggsyrkande 
Matilda Svahn (S) yrkar att komplettera förslag till taxa för 
parkeringsavgifter på parkeringen vid Trollsjön med att felparkeringsavgift 
tas ut i enlighet med beslutad avgift enligt Taxa för felparkeringsavgifter 
inför beslut i kommunstyrelsen.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av utskottet 
samhällsbyggnad.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Matilda Svahns (S) 
tilläggsyrkande och finner att utskottet samhällsbyggnad beslutar att bifalla 
yrkandet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 19/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Taxa för parkeringsavgift på parkeringen vid Trollsjön 
• Taxa för felparkeringsavgift  

 
Beslutet skickas till 

• Samhällsplanerare  
• Markförvaltare 
• Chef Tillväxt och samhällsbyggnad 
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§ 44 
Dnr KS/2024:60  

(KF) Finanspolicy 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att fastställa reviderad finanspolicy från och med 1 mars 2024,  
 
att punkt 4.1 kompletteras med att en begränsning på 5 % för indirekt 
ägande inom samma kriterier, samt 
 
att nuvarande finanspolicy, KF §103/2021, upphör att gälla från samma 
datum.  
 
Reservation 
Joakim Larsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD), Jan Jansson (SD) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Sammanfattning av ärendet 
En revidering är gjord av finanspolicyn främst med anledning av att 
kommunen numera bedriver en aktiv kapitalförvaltning. Kapitlen 4 – 6 är 
helt nya kapitel kring kapitalförvaltningen. Alla förändringar är 
gulmarkerade och det som ska tas bort är överstruket. 
 
Beslutsmotivering 
För att få en aktuell och adekvat policy kring kapitalförvaltningen så 
behöver policyn uppdateras. I övrigt så har förtydliganden gjort i övriga 
delar. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet.  
 
Mål och uppdrag 
Här anges vilket eller vilka delmål som beslutet bidrar till att uppfylla på 
sikt. Om beslutet också, eller endast, berör ett särskilt uppdrag i budgeten 
skriver du det. 
 
Två exempel:  

• Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Denna policy har ingen negativ påverkan på kommunens resultat. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Tilläggsyrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att punkt 4.1 kompletteras med att en 
begränsning på 5 % för indirekt ägande inom samma kriterier. 
 
Ändringsyrkande 
Joakim Larsson (SD) yrkar att ordet ”krigsmateriel” skall utgå från stycket 
4.1 i finanspolicyn för Tierps kommun. 
 
Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) 
tilläggsyrkande. 
Agneta Andersson (V) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) 
tilläggsyrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag inklusive Viktoria 
Söderlings (S) tilläggsyrkande, liggande förslag inklusive Joakim Larssons 
(SD) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
liggande förslag inklusive Viktoria Söderlings (S) tilläggsyrkande. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 12/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Finanspolicy för Tierps kommun – Med revideringar 
• Finanspolicy För Tierps kommun 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
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§ 45 
Dnr KS/2024:70, KS/2023:119, KS/2021:475  

(KF) Rapportering av avtalssamverkan 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att godkänna rapporteringen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Avtalssamverkan innebär att en kommun får träffa avtal om att någon av 
dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av annan kommun eller region. 
Bestämmelser om kommunal avtalssamverkan finns i kommunallagen, 9 
kap. 37-38 §§. Bestämmelserna ger även möjlighet till så kallad extern 
delegation i en viss grupp av ärenden.  
 
Uppsiktsplikten över kommunens avtalssamverkan ligger hos 
kommunstyrelsen. Av 9 kap. 38 § KL framgår att kommunstyrelsen årligen 
ska rapportera till kommunfullmäktige om kommunens avtalssamverkan 
enligt 9 kap. 37 § KL eller enligt annan lag eller författning. Kravet omfattar 
samtliga samverkansavtal och rapporteringsskyldigheten innebär att 
kommunstyrelsen ska sammanställa befintliga och nya samverkansavtal 
under året och rapportera dessa till kommunfullmäktige. Syftet med 
rapporteringen är att kommunfullmäktige ska vara informerade och kunna ta 
fullt ansvar för verksamheterna även om den utförs av en annan kommun 
eller region. 
 
Under 2023 ingick Tierps kommun i följande avtalssamverkan:  
 

1. Avtalssamverkan gällande förhandsbedömning och utredning enligt 
11 kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) samt uppföljning av beviljade 
biståndsinsatser med Uppsala kommun. Avtalet möjliggör att Tierps 
kommun kan handlägga personärenden rörande barn och ungdomar 
upp till 21 år som av någon anledning inte bör handläggas av 
Uppsala kommun och tvärtom. Personärenden som gäller barn och 
ungdomar upp till 21 år, som har sin grund i orosanmälan och där 
vårdnadshavarna är anställda inom socialförvaltningen i Uppsala 
kommun eller inom IFO i Tierps kommun alternativt är 
förtroendevalda i respektive nämnder, kan vara känsliga att hanteras 
av hemkommunen. En överenskommelse kan därför göras mellan 
parterna om att personal från en av parterna genomför 
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förhandsbedömning, utredning, beslut och uppföljning av eventuella 
beviljade biståndsinsatser enligt gällande lagstiftning. 
 

2. Avtalssamverkan gällande juridik och upphandling med Heby 
kommun. Avtalet möjliggör samverkan mellan kommunernas 
jurister och upphandlare i ärenden som kräver mer än en 
handläggare, vid arbetsanhopningar och i övrigt där handläggarna 
bedömer det som lämpligt. Syftet med samverkan är att långsiktigt 
säkerställa kontinuitet, kompetensförsörjning, rättssäkerhet och god 
kvalitet inom juridiskt stöd och upphandling. Båda parter uttalar att 
samverkan i denna form är ett bra sätt för att minska sårbarheten 
samt för att utveckla och stärka juridik och upphandling till gagn för 
kommunernas medlemmar. Tierps kommun åtar sig att ha en 
juristresurs avsatt till Vård och omsorgsförvaltningen i Heby 
motsvarande 20 % av en helårsanställning. 

 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet gällande rapportering av avtalssamverkan.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 13/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Samverkansavtal omförhandsbedömning och utredning enligt 11 

kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) samt uppföljning av beviljade 
biståndsinsatser, dnr SCN-2022-00788 

• Avtalssamverkan Juridik och Upphandling 
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§ 46 
Dnr KS/2023:909  

(KF) Ändring av tidsplan för inlämning av fördjupad förstudie 
gällande framtida skolsituation i Tierps Köping 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna förändrad tidsplan för inlämning av fördjupad förstudie 
gällande framtida skolsituation i Tierps Köping till nästkommande 
fullmäktige den 23 april 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I juni 2023 togs beslut i kommunfullmäktige om en fördjupad förstudie 
gällande framtida skolsituationen i Tierps Köping, KS/2022:1043. I beslutet 
som togs i juni 2023 står det att den fördjupade förstudien skall redovisas 
för ställningstagande inför investeringsbeslut av fullmäktige senast i mars 
2024. I sammanträdesplanen för 2024 så sker inget möte i mars månad. För 
att kunna leverera den fördjupade förstudien som även har fått fler tillägg 
efter KF dec 2023, KS/2023:909, ser vi ett behov av att ställningstagande 
inför investeringsbeslut sker i fullmäktige den 23 april 2024. Detta innebär 
då att fördjupade förstudien redovisas enligt nedanstående tidsplan: 
 
Inlämning till utskott  29/2 
 
Utskottet barn, utbildning och kultur 13/3 
Utskottet Samhällsbyggnad 19/3 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 19/3 
Kommunstyrelsen  10/4 
Kommunfullmäktige  23/4 
 
Beslutsmotivering 
För att kunna leverera ett så komplett underlag som möjligt och utifrån att-
satser från beslut i kommunfullmäktige samt avsaknad av 
kommunfullmäktige i mars så föreslås därför behandling av inlämnat 
underlag ske vid fullmäktige 23 april 2024. 
 
Barnrättskonsekvenser 
I förstudien tas hänsyn till konsekvenser för barn och unga. Den justerade 
tidsplanen bedöms ej påverka tidsplanen för etablering av ny skola.  
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
En förändring enligt ovanstående tidsplan ger inga ekonomiska 
konsekvenser för den fördjupade förstudien. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 14/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Utbildningschef 
• Fastighetschef TKAB 
• Fastighetsstrateg 
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§ 47 
Dnr KS/2024:27  

(KF) Återrapportering av kommunfullmäktiges beslut om 
uppdrag till kommunstyrelsen 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna rapporteringen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap. 4 - 5 §§ ska nämnderna redovisa  
till fullmäktige hur de har fullgjort sådana uppdrag som fullmäktige har  
lämnat till dem med stöd av 5 kap. 2 och 4 §§. 
 
Verkställande av kommunfullmäktiges beslut återrapporteras till fullmäktige 
två gånger om året. I rapporteringen redovisas samtliga uppdrag som är 
pågående, ej ännu verkställda samt sedan senaste rapporteringen, slutförda.  
 

Följande uppdrag till kommunstyrelsen är pågående eller ej ännu 
verkställda: 
Beslutsdatum Uppdrag Återrapportering  

2019-12-12 
§ 150 
 
2020-11-03 
§ 98 
 
2021-11-10 
§ 138 
 
2022-05-24 
§ 133 (KS) 

KS 2019:908 
Grundskolans organisation. Se 
över grundskolans organisation 
och lokalutnyttjande i syfte att 
organisationen följer lagen och 
att våra lokaler nyttjas på ett 
optimalt sätt, att inga större 
förändringar i grundskolans 
organisation görs förrän 
utredningen överlämnats till och 
hanterats i kommunstyrelse och 
fullmäktige.  

Ärendet har varit 
pausat under den 
tillfälliga fullmäktige-
beredningens arbete 
med översyn av 
skollokaler i centrala 
Tierp. 

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Genomföra en årlig 
demokratidag för unga 

Arbetet pausades när 
utredningen om 
demokratitrappa 
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pausades. Tanken var 
att demokratidagen 
skulle utgöra en del av 
demokratitrappan. 
Demokratiberedningen 
följer uppdraget och 
har en planering för 
genomförande av en 
fristående dag. 

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Utreda möjligheten att införa en 
demokratitrappa för elever i 
grundskolan 

Demokratiberedningen 
följer uppdraget. 
Utredningen är 
påbörjad men pausad 
beroende på personella 
resurser. 
Förhoppningen är att 
utredningen kan 
återupptas under 
hösten 2024 

2022-06-08  
§ 61 

KS 2022:417 
Nybyggnation av förskola i 
Örbyhus - uppdra till KS att 
uppdra till Kdir att utifrån 
Riktlinje för investeringar 
informera kommunstyrelsen om 
kostnaderna beräknas överstiga 
beslutad totalutgift med mer än 
1% (dock minst 2 prisbasbelopp) 
eller 1% i avvikelse på årshyran. 
Informationen ska utgöra 
underlag för kommunstyrelsen 
inför beslut om ökad 
resurstilldelning/ nytt 
ställningstagande för projektet. 

Pågående.  
Uppdraget har lämnats 
vidare till skolchef och 
VD för TKAB.  
Kostnader har 
beräknats öka, nytt 
ärende har beretts i 
KSAU 30 jan 2024 för 
beslut i KS 13 februari 
2024. 

2022-09-20 
§ 78 

KS 2022:301 
Utreda möjligheten till en högre 
ersättning för hemsändning i 
syfte att lika ersättning ska utgå 
från samtliga kommuner i länet. 

I avvaktan på region 
Uppsalas beslut om 
inriktning för 
hemsändningsbidrag 
är arbetet pausat. 
Status - oförändrat.  
 

2022-09-20  
§ 86 

KS 2021:391 
Återremitterat ärende – 

Rapport avseende 
ekonomiska 
konsekvenser är 
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med motiveringen att ärendet 
behöver ytterligare beredning då 
tidplan kopplad till de 
ekonomiska konsekvenserna för 
Tierps kommun behöver 
specificeras i det fall att 
alternativet med 
fastighetsöverflytt/genomförande 
av tidigare beslut avses 
genomföras.   

färdigställd, nu återstår 
verksamheternas 
analys avseende 
tidsplan och 
finansiering. Ärendet 
kommer för beslut i 
kommunfullmäktige 
23 april 2024. 

2023-06-07 
§ 97 

KS 2022:1043 
Att uppdra till kommunstyrelsen 
att genomföra en fördjupad 
förstudie gällande investeringar 
kopplade till Centralskolan 
enligt inriktningsbeslutet ovan 
det vill det vill säga 
beredningens alternativ A.  

Verksamheten har 
begärt ändring av 
tidsplan för inlämning 
av fördjupad förstudie 
till nästkommande 
fullmäktige 23 april 
2024.   

2023-06-07  
§ 98 

KS2022:1043 
Att uppdra till kommunstyrelsen 
att genomföra en fördjupad 
förstudie gällande den framtida 
kostproduktionen i Tierps 
köping. 

Förstudien ska 
redovisas för 
ställningstagande av 
kommunfullmäktige 
senast i november 
2024. 

 

Följande uppdrag till kommunstyrelsen är sedan senaste 
återrapporteringen den 19 september 2023, slutförda: 
 
Beslutsdatum Uppdrag Återrapportering  

2023-09-19  
§ 118 

KS 2022:599 
Återremitterat ärende – Uppdrag 
att återkomma med förslag på 
Reglemente Uppdrags-
beskrivning kommunalråd, 
oppositionsråd och gruppledare 
utifrån yrkandena i 
kommunstyrelsen  

Beslut KF - 
Återremissen anses 
besvarad.   

2021-04-07 
§ 39 

KS 2020:991 
Återkomma till 
kommunfullmäktige med förslag 
till ändrade ägardirektiv 
avseende avkastningskravet. 

Nya ägardirektiv 
antagna av KF 2023-
11-07. 
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Sekretariatet 

 
  

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Utreda möjligheten att införa e-
förslag för alla medborgare i 
Tierps kommun 

Beslutades av KF i 
september 2023. 

2023-11-07 
§ 153 

KS 2023:776 
Att uppdra till kommunstyrelsen 
att säkerställa att 
gatubelysningsplanen för Tierps 
kommun årligen följs upp i 
utskottet samhällsbyggnad med 
information om planerade 
åtgärder inför året. 

Planen följs årligen 
upp i utskottet för 
samhällsbyggnad. 
Information om vad 
som genomförts 
innevarande år och 
vilka åtgärder som 
planeras kommande år 
redovisas för utskottet 
samhällsbyggnad 
december 2024. 
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§ 48 
Dnr KS/2024:21  

(KF) Redovisning av ej besvarade motioner 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna redovisningen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två  
gånger varje år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt.  
Redovisningen ska göras på kommunfullmäktiges sammanträden i februari  
och september.  
 
Följande motioner är obesvarade 13 februari 2024: 
 

• Rabatterade årskort med UL för 70-plussare, Alexander Karlsson 
(V) 2023-02-28* 

• Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid avknoppning, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-02-28* 

• Transparent fullmäktige – låt klippen ligga kvar!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-02-28* 

• Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 2023-04-25* 

• Sätt krav på regionen om ett fungerande Upptåg!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-09-19* 

• Fler geriatriker till Tierp, Klas Jakobsson - (SD) 2023-11-07* 
• Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny Lundström (MP) 2023-

12-12* 
 
*avses besvaras på kommunfullmäktige 2024-02-27 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande  
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Beslutet skickas till 
• Sekretariatet 
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§ 49 
Dnr KS/2023:117  

(KF) Svar på motion - Rabatterade årskort med UL för 70-
plussare, Alexander Karlsson (V) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Alexander Karlsson (V) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att ge kommunstyrelsen uppdrag att förhandla fram ett avtal med 
Upplands Lokaltrafik som ger personer över 70 år boende i Tierps 
kommun möjlighet att köpa årskort för 150 kr/månad. 

 
Ordförande i utskottet Samhällsbyggnad, Emma Lokander (M) svarar 
följande: 
 
Årskorten inom kollektivtrafiken för boendes i Uppsala kommun som 
rabatterats för de som är 70 år eller äldre subventioneras av kommunen för 
att priset ut till kund skall bli 300 kr månatligen. Det är alltså Uppsala 
kommun som går in och betalar en del av biljettkostnaden. Nedanstående 
uträkning har gjorts under förutsättning att vi har cirka 4 150 stycken 
medborgare födda 1953 eller tidigare. Prisuppgifterna är UL:s aktuella 
gällande årsbiljetter för resenärer som fyllt 65 år, är förtidspensionär eller 
förmånstagare. Beaktan i prisunderlaget har inte tagits för om Uppsala 
kommun genom avtal med regionen fått ned kostnaderna för årsbiljetterna. 
 
Årsbiljett kontant – Uppsalas modell 
Aktuellt pris UL                                                           6 850 kr  
Pris för 70+ Uppsala kommun                                     3 600 kr (300 kr/mån)  
Återstående kostnad per biljett/subvention                  3 250 kr  
 
Beräknad kostnad Tierps kommun enl. Uppsalas modell: 13 487 500 kr  

 
Årsbiljett kontant – motionärens förslag 
Aktuellt pris UL                                                           6 850 kr  
Pris för 70+ Uppsala kommun                                     1 800 kr (150 kr/mån)  
Återstående kostnad per biljett/subvention                  5 050 kr  
 
Beräknad kostnad Tierps kommun enl. motionärens förslag: 20 957 500 kr  
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På grund av det ekonomiska läge som nu råder för Tierps kommun finns det 
inte möjlighet att göra ekonomiska satsningar av detta slag. 
 
Region Uppsala har beslutat införa enzonstaxa för kollektivtrafiken i hela 
Uppsala län med start från och med den 22 januari 2024. En rabatterad 
enkelbiljett kostar numera 27 kronor för sträckan Tierp – Uppsala. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Beslutsunderlag  

• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion - Rabatterade årskort med UL för 70-plussare även i Tierps 

kommun, Alexander Karlsson (V) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 50 
Dnr KS/2023:235  

(KF) Svar på motion - Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid 
avknoppning, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack 
(TList) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 

- i det fall att en skolbyggnad förs från kommunkoncernen till ett 
merborgarägt bolag eller ekonomisk förening ska kommunen också 
gå i borgen för denna. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Kommunal borgen innebär att medborgarnas representanter i 
kommunfullmäktige anser att kommunens skattebetalare ska ta den 
ekonomiska risken för ett bolags/en förenings verksamhet. Det är en mycket 
långtgående och ansvarstung fråga samt förknippas främst med att 
kommunen borgar för sina egna bolag. Kommunala bolag har kommunen 
enligt lag uppsiktsplikt över samt möjlighet att till viss del styra via 
bolagsordning och ägardirektiv samt att kommunfullmäktige äger 
tillsättandet av bolagsstyrelse och lekmannarevisorer. Motsvarande 
långtgående verktyg för kontroll och styrning finns inte gentemot en extern 
förening eller bolag. 
 
Beslutsmotivering 
Att besluta att gå i borgen för en förening eller bolag där 
kommunfullmäktige ej har möjlighet till full insyn och/eller påverkan 
respektive kontroll av dess verksamhet fullt ut, oavsett syfte, är därför ej 
lämpligt. Avses ändamålet viktigt för drift av något utom kommunens egna 
regi ur ett kommunalt perspektiv bör det istället regleras i avtal mellan 
parterna. Därav föreslås motionen avslås. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter då det idag ej pågår 
någon avknoppning av Hållnäs skola som motionärerna vill ge sken av i 
motionens bakgrundstext. Skolverksamheten vid Hållnäs skola pågår och 
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planeras som en del av den ordinarie verksamheten, något annat är ej 
beslutat eller föreslaget att beslutas från det politiska styrets håll. Att 
småskolorna i Tierps kommun ska vara kvar har varit en garanti från det 
politiska styret sedan maktskiftet 2018. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås avslås finns inget behov av finansiering. 
 
Beslutsunderlag  

• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid avknoppning, Mio 

Tastas Viktorsson, Elmer Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 51 
Dnr KS/2023:240  

(KF) Svar på motion - Transparent fullmäktige - låt klippen ligga 
kvar!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen besvarad.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 

- att möjligheterna att låta inspelningar från fullmäktiges 
sammanträden ligga kvar på hemsidan längre än tio dagar ska 
utredas. 
 

- att inspelningarna i den mån det är möjligt ska ligga kvar på 
hemsidan minst mandatperioden ut. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Tierps kommun jobbar kontinuerligt med tillgänglighetsfrågor. 
Motionärernas förslag är med jämna mellanrum en aktuell frågeställning 
från olika håll. Under året ska nytt system för livesändning, inspelning och 
digital möteshantering upphandlas och Tierps kommun har då för avsikt att 
ha med textning av inspelningarna som ett krav.  
 
I dagsläget finns inte möjlighet att låta inspelningarna ligga kvar på 
hemsidan då de enligt lag behöver vara textade. Enligt kommunjurists 
tolkning går det inte att hänvisa till att arbetet med att texta inspelningarna 
skulle vara oskäligt betungande och där med låta dem ligga kvar utan text.  
 
Beslutsmotivering 
Nuvarande system som är upphandlat kan inte erbjuda textning. Ska det 
läggas till medför det kostnader utöver upphandling. Textning och digital 
bearbetning av möten är under utveckling och inför kommande upphandling 
kommer detta troligtvis vara en ordinarie del i de helhetslösningar företagen 
inom branschen erbjuder på marknaden. Därav föreslås att motionen ska 
anses vara besvarad. 
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Barnrättskonsekvenser 
Då motionen föreslås vara besvarad föranleder det ingen förändring av 
verksamhet med bäring på nuvarande läge för barn och unga.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås vara besvarad finns inget behov av finansiering. 
 
Beslutsunderlag  

• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Transparent fullmäktige – låt klippen ligga kvar!, Mio 

Tastas Viktorsson, Elmer Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 52 
Dnr KS/2023:408  

(KF) Svar på motion - Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen besvarad.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 

- att kommunstyrelsen snarast tar fram en tillsynsplan för TEMAB 
med frågan om respekt för beslutade VA-verksamhetsområden i 
särskild beaktning, 
 

- att samtliga nya anslutningar till det kommunala VA-nätet samt hur 
de förhåller sig till beslutade VA-verksamhetsområden ska redovisas 
i kommunstyrelsen inom ett halvår och därefter vid nästföljande 
kommunfullmäktigesammanträde. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Gällande det som lyfts i motionärernas första föreslagna att-sats ingår all 
tillsyn över kommunala bolag i den förstärkta uppsiktsplikten som åligger 
kommunstyrelsen. Tierps kommunfullmäktige har utsett lekmannarevisorer 
till att granska huruvida verksamheten i bolaget följer beslutade 
styrdokument och lagstiftning.  
 
Upptäcks brister följer en hantering av dessa samt åtgärder för att de ej ska 
återkomma. Upprinnelsen till den motion som nu besvaras var ett ärende i 
kommunfullmäktige som var av denna korrigeringskaraktär. VA-huvudman 
hade tidigare byggt ledningar till fastigheter som låg intill men utanför 
beslutade verksamhetsområden. Ärendet som behandlades i 
kommunfullmäktige utökade verksamhetsområdena för att täcka in redan 
dragna ledningar. TEMAB meddelar att de säkerställt att detta ej kan ske 
inom TEMABs regi då nuvarande rutiner och arbetsprocesser inte möjliggör 
detta. Om en fastighetsägare utanför verksamhetsområde är intresserad av 
att ansluta till en befintlig ledning skrivs ett avtal, ett så kallat 
inkopplingsdokument. Detta inkopplingsdokument redovisar 
anslutningskostnad samt anger anslutningspunkt på befintlig ledning. 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-02-13 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

96 
 

Fastighetsägaren står sedan själv för ledningsdragningskostnaden mellan 
anslutningspunkt och den egna fastigheten. 
 
Motionens andra attsats önskar att specifika informationsärenden skapas 
kopplat till verksamhet som Tierps kommunfullmäktige beslutat ligger inom 
TEMABs ansvarsområde. Den informationen kan alltid vara intressant att ta 
del av men föranleder inte behov av egen informationspunkt. Nedan finns 
antalet nya anslutningar som TEMAB genomfört sedan april 2023, då 
motionen är daterad. 
 
Nya anslutningar av VA-anläggningar inom VA-verksamhetsområde, 5 st. 
 
Nya anslutningar av VA-anläggningar utanför VA-verksamhetsområde med 
skriftligt avtal (inkopplingsdokument), 0 st. 
 
Nya anslutningar av VA-anläggningar utanför VA-verksamhetsområde som 
saknar skriftligt avtal (inkopplingsdokument), 0 st. 
 
Beslutsmotivering 
Efterfrågad tillsyn anses ligga inom den förstärkta kommunala 
uppsiktsplikten. Det efterfrågade informationsmaterialet är av mycket enkel 
karaktär och föranleder inte ett eget rapportärende utan kan delges redan i 
detta motionssvar. Därav föreslås att motionen ska anses vara besvarad. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Då motionen föreslås vara besvarad föranleder det ingen förändring av 
verksamhet med bäring på nuvarande läge för barn och unga.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås vara besvarad finns inget behov av finansiering. 
 
Beslutsunderlag  

• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson, Elmer 

Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 53 
Dnr KS/2023:759  

(KF) Svar på motion - Sätt krav på regionen om ett fungerande 
Upptåg!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 

• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att begära omförhandling av 
Avtal om ansvar för den regionala kollektivtrafiken i Uppsala län, i 
syfte att öka kommunens inflytande i avgörande frågor, möjliggöra 
ansvarsutkrävande samt i förlängningen säkerställa fungerande 
kollektivtrafik inom regionen. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
I enlighet med lagen (2010:1065) om kollektivtrafik har kommunerna i 
Uppsala län utsett Region Uppsala (dåvarande Landstinget i Uppsala län) 
till ansvarig regional kollektivtrafikmyndighet genom avtal. Det avtalet 
avses ej sägas upp eller omförhandlas.  
 
I och med att ansvaret för länets kollektivtrafik ligger hos Region Uppsala 
så finns det också ett ansvarigt direktvalt Regionfullmäktige där Tierps 
kommuninvånare har röstat fram direktrepresentation. Regionfullmäktige 
har även en utsedd nämnd (Trafik- och samhällsutvecklingsnämnden) som 
hanterar det operativa ansvaret. Som regional kollektivtrafikmyndighet har 
Regionen att följa det som åligger myndigheten enligt lagen om 
kollektivtrafik. Frågor som planering, drift, uppföljning och 
ansvarsutkrävande hanteras inom Region Uppsalas ordinarie verksamhet 
samt tillhörande granskning och revision. Avtalet mellan kommunerna och 
Regionen reglerar vidare uppföljning och utvärdering avseende 
samverkansformer och tillköpsprinciper.  
 
Region Uppsalas revision är den korrekta instansen för frågor kopplade till 
granskning och ansvarsutkrävande. Motionärerna rekommenderas att 
kontakta revisionen i Region Uppsala gällande frågor kopplade till 
regionens ansvar att leverera kollektivtrafik.  
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Det finns full förståelse för den frustration som en ej fullgod kollektivtrafik 
ger upphov till. Tierps kommun har vid ett flertal tillfällen påpekat detta i 
såväl officiella sammanhang som i diskussioner och samverkansmöten med 
Regionen. Att det finns ett stort missnöje från Tierps kommuns sida med 
situationen som varit och som fortfarande råder är väl känt såväl i Regionen 
som hos länets övriga kommuner. Det är dock tydligt att ansvaret för 
leverans av kollektivtrafik som möter länets, inklusive Tierps kommuns 
invånare, helt ligger på Region Uppsalas folkvalda fullmäktige. 
 
Beslutsmotivering 
Motionen tar upp frågor som regleras i ett rådande avtal samt i särskild 
lagstiftning. Krav på ansvarsutkrävande gällande uppfyllande av avtalet 
hanteras av Region Uppsalas revision som granskar att verksamheten sker i 
enlighet med fattade beslut i regionfullmäktige. Därav förslaget att 
motionen ska avslås. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Ingen förändring utifrån nuvarande avtal förslås, därav tillkommer inga nya 
konsekvenser att utreda. Eftersom ett avslag på motionen ej innebär 
förändrad kostnadsbild för Tierps kommun finns ej behov av omprioriterade 
medel i kommunens driftbudget. Därmed finns det inga indirekta 
konsekvenser i form av behov av minskad/omprioriterad budget för de 
områden som berör exempelvis barn och unga. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås avslås finns inget behov av finansiering för att täcka  
de kostnader ett omförhandlat avtal kan innebära. 
 
Beslutsunderlag  

• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Sätt krav på regionen om ett fungerande Upptåg!, Mio 

Tastas Viktorsson, Elmer Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 54 
Dnr KS/2023:929  

(KF) Svar på motion - Fler geriatriker till Tierp, Klas Jakobsson 
(SD) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation 
Joakim Larsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD) och Jan Jansson (SD) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Klas Jakobsson SD föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

1. Kommunen ska se över möjligheterna att själva eller i samarbete 
med Region Uppsala etablerar ett stipendieprogram för studenter 
som är intresserade av att utbilda sig till geriatriker. 

2. Stipendierna bör vara tillgängliga för studenter som är antagna till 
eller redan studerar vid medicinska fakulteter eller andra relevanta 
utbildningsprogram med inriktning mot geriatrik. 

3. Stipendieansökningar bör bedömas utifrån akademisk prestation, 
engagemang inom ämnet geriatrik, och behov av ekonomiskt stöd. 

4. Utred vilka kostnader som ska täckas för stipendiemottagarna. 
5. Stipendieprogrammet bör annonseras brett och marknadsföras 

aktivt bland potentiella sökande, inklusive på relevant 
utbildningsinstitutioner och vårdspecialiserade organisationer. 

 
Ordförande i utskottet arbete och omsorg, Lars-Göran Birkehorn 
Karlsen (M) svarar följande: 
 
Beslutsmotivering 
Det är väl känt att det råder brist på geriatriker i Sverige och i Uppsala län. 
Behovet inom geriatriken i Region Uppsala är totalt 12 läkare och i 
dagsläget finns det bara 6 stycken. Detta leder naturligtvis till konsekvenser 
för de som är i behov av geriatrisk vård. Alliansen anser att det är Regionens 
sak att säkerställa att de kan rekrytera den medicinska kompetens som de 
har behov av och därför föreslår vi att motionen avslås.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter.  
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Bifall 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Joakim Larssons 
(SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande 
förslag.  
 
Beslutsunderlag  

• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Fler geriatriker till Tierp, Klas Jakobsson SD. 

 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektör 
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§ 55 
Dnr KS/2023:1029  

(KF) Svar på motion - Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny 
Lundström (MP) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå motionen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Jenny Lundström (MP) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

• Att kommunstyrelsen uppdras att planera för öppnande av 
ytterligare en förskola i Karlholms strand. 

 
Ordförande i utskottet barn, utbildning och kultur, Lotta Carlberg (C) 
svarar följande: 
I Karlholm finns idag förskolan Gullvivan med 69 barn inskrivna. Till 
höstterminen 2024 är det 59 barn inskrivna, då 14 barn som idag är 
inskrivna på Gullvivan går över till förskoleklass.  
Under de senaste åren har barnantalet sjunkit i hela landet och så även i 
Karlholm. År 2020 var det 94 barn inskrivna i förskolan. Januari 2024 är det 
69 barn inskrivna. Att då uppdra till kommunstyrelsen att planera för att 
öppna ytterligare en förskola i Karlholms strand med fortsatt sjunkande 
barnantal är inte aktuellt. Kommunens berörda verksamheter och 
Alliansstyret följer noggrant utvecklingen rörande om och när nybyggnation 
kommer igång på Karlholms strand. Ökar barnantalet i området kommer en 
ny bedömning göras utifrån de förutsättningar som då finns.  
 
Beslutsmotivering 
Med ett kontinuerligt minskat antal barn i Karlholm på förskolenivå, och 
med hänsyn till att behovet av en ny förskola inte är akut, föreslås motionen 
avslås. 
Vi kommer fortsätta att noggrant övervaka utvecklingen av barnantalet i 
området och göra en ny bedömning om behovet av förskoleplatser förändras 
i framtiden, utifrån de förutsättningar som då råder. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Avslaget på motionen innebär att det nuvarande antalet förskolor i Karlholm 
förblir oförändrat, vilket inte direkt påverkar tillgängligheten till förskola för 
barnen. Eftersom antalet inskrivna barn redan har minskat och beräknas 
fortsätta göra så är behovet av en ny förskola inte akut. Beslutet att i 
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dagsläget avstå från att öppna en ny förskola i Karlholms strand är baserat 
på en noggrann övervakning av befolkningsutvecklingen och kommer att 
omprövas om antalet barn i området ökar i framtiden. Förslaget till beslut, 
att avslå motionen, är i linje med att använda kommunens resurser effektivt 
och följa upp barnens behov i förhållande till befolkningsförändringar. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Byggnationen av en förskola kräver betydande resurser, inklusive pengar, 
tid och arbetskraft. Om det inte finns tillräckligt med barn i området kan 
dessa resurser istället användas för att förbättra befintliga förskolor eller för 
andra barnrelaterade ändamål. 
 
Beslutsunderlag  

• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny Lundström 

(MP) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektör 
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§ 56 
Dnr KS/2024:203  

(KF) Ombudgetering driftbudget 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att flytta budget för verksamheterna Bemanningsenheten, (Vht 0612), 3 950 
tkr och Boendestödet, (ansvar 7820), 1 844 tkr enligt förslag i 
sammanfattningen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Budget för bemanningsenheten (verksamhet 0612) föreslås flyttas från 
Gemensam service till Kommundirektör under HR-Enheten med ett belopp 
om 3 950 tkr. Verksamhetsförändringen har samverkats med berörda 
fackliga arbetstagarorganisationer och parterna är överens.  
  
Budget för Stöd för boende (ansvar 7820) flyttas från 
Funktionshindradeomsorgen till Individ- och familjeomsorgen med ett 
belopp om 1 844 tkr, (ansvar 8813). Verksamhetsförändringen har 
samverkats med berörda fackliga arbetstagarorganisationer och parterna är 
överens.  
 
Beslutsmotivering 
För att få rättvis budget utifrån ansvarstagandet.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
 
Beslutet skickas till 

• Chef Gemensam Service 
• Chef Vård och Omsorg 
• Chef HR-enheten 
• Chef Individ- och Familjeomsorg 
• Ekonomienheten 
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§ 57 
Dnr KS/2024:176  

Nämndinitiativ - Utred vad en utökning av förskolelokaler i 
Karlholm faktiskt skulle kosta 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att bifalla nämndinitiativet. 
 
Reservation 
Sara Sjödal (C), Emma Lokander (M), Lotta Carlberg (C), Lars-Göran 
Birkehorn Karlsen (M), Sara Nordfors (L) och Elin Åkerlund (KD) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Viktoria Söderling (S) har under sammanträdet anmält ett nämndinitiativ 
gällande Utred vad en utökning av förskolelokaler i Karlholm faktiskt skulle 
kosta. I initiativet föreslås följande:  
 

- att kommunen omgående inleder förhandlingar med 
Tierpsbyggen och Tierps kommunfastigheter för att hitta en 
tillfällig lokallösning som gör att alla barn kan få plats 
Karlholm, 
 

- att förslaget till lösning uppfyller adekvata krav för 
verksamheten och är den mest ekonomiskt fördelaktiga för 
kommunkoncernen samt 

 
- att uppdraget redovisas för kommunstyrelsen på 

nästkommande sammanträde för att då kunna fatta beslut i 
frågan. 

 
Beslutsmotivering 
Den bild som Viktoria Söderling beskriver: ”Tierpsbyggen och Tierps 
kommunfastigheter har dock uppgett att inga diskussioner om utökning av 
lokaler har förts.” dementeras av bolagen. Den korrekta bilden är att det har 
förts diskussioner om detta, redan när frågan om förlängning av tillfälligt 
bygglov för paviljongerna kom upp påbörjades dessa diskussioner. 
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I Karlholm finns idag förskolan Gullvivan med 69 barn inskrivna. Till 
höstterminen 2024 är det 59 barn inskrivna, då 14 barn som idag är 
inskrivna på Gullvivan går över till förskoleklass.  
 
Uppdraget som gavs att avveckla paviljongerna fanns med i samtliga av 
kommunfullmäktigeledamöternas budgetförslag, så sent som för tre 
månaders sedan. Inget av budgetförslagen som föreslog avveckling ansåg då 
att ytterligare lokaler krävdes.  
 
De kommunala bolagen (TKAB/ABTB) delar synen på verksamhetens 
lösning om att merutnyttja Gullvivans lokaler som aktuell lösning. 
TKAB/ABTB konstaterar vidare att det krävs en väldigt omfattande kostnad 
för ombyggnation av ”gamla tandläkarmottagningen” och i praktiken ska 
ställas mot att riva och bygga ny för att kunna uppfylla de lagar och krav 
som krävs för att trygga förskoleverksamhet. TKAB har landat i följande 
rekommendation efter utredning av ”gamla tandläkarmottagningen” daterad 
i januari 2024: 
”Utifrån ovan angivna förutsättningar har TKAB bedömt lämpligheten att 
genomföra projektet. TKABs bedömning är att önskad åtgärd är komplicerad, 
tidskrävande, kostsam och kräver stora ingrepp i befintliga lokaler. Vidare 
bedöms det som svårt att uppfylla lagkrav avseende utformning av 
utbildningslokaler. TKAB avråder därför från att genomföra ombyggnationen.” 
 
I det fall utbildningsverksamheten ser lämplighet och behov av att 
merutnyttja även Björkängsskolan utöver Gullvivans lokaler finns det inget 
som hindrar dem att gå vidare till TKAB med frågor och diskussioner. Så 
länge det av utbildningsverksamheten hålls inom ekonomiska ramar 
beslutade i budget. TKAB är och har varit behjälpliga i utredningsfrågor 
kopplat till den delen. 
 
TKAB är generellt kritiska till att bara ställa om gamla lokaler för i grunden 
andra ändamål än den nya verksamheten, erfarenheten visar att dessa beslut 
följs av problem med innemiljön.  
 
Frågor om huruvida en investering i AB Tierpsbyggens tomma lokaler kan 
bidra till att öka attraktiviteten för framtida hyresgäster avgörs i ABTBs 
styrelserum som själva äger frågan om affärsmässig strategi för tomma 
lokaler. Initiativtagaren bör lyfta frågan där den har sin hemvist. Hade 
däremot fastigheterna ägts, driftats och administrerats av kommunens egna 
förvaltning under en nämnd hade nämndinitiativets förslag på omfördelning 
av kostnader kunnat bollats mellan nämnderna alternativt mellan 
verksamheter om en-nämndssystem. Detta genom ett enkelt 
ombudgeteringsärende i kommunfullmäktige om man funnit det politiskt 
lämpligt att bygga om en idag tomställd lokal sedan länge. 
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Vi i Alliansstyret kvarstår vid bedömningen att Karlholm Strand som 
exploateringsprojekt har alla möjligheter att locka till inflytt och därmed 
också ett ökat intresse för etablering av privata alternativ som komplement 
till kommunens förskola på orten.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Då nämndinitiativet föreslås avslås föreligger ingen annan förändring än det 
som redan är beslutat i kommunfullmäktige. De lokaler som är aktuella för 
utbildningsverksamheten att disponera är Gullvivan (förskola) och 
Björkängsskolan (F-6).  
Inomhusmiljön är något som är ytterst viktigt att ta hänsyn till för såväl 
medarbetare som barn i kommunens verksamheter. Förslaget till beslut att 
avslå nämndiniativet är utifrån beaktandet av barnets bästa då 
förskolebarnen får fortsatt gå i ändamålsenliga lokaler. 
 
Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra.  
 

- Beslutet bidrar till uppdrag 6.2.k Avveckla förskolepaviljongerna i 
Karlholm under 2024 då barnantalet sjunker och det ger utrymme för 
privata aktörer att etablera sig på Karlholm Strand.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då nämndinitiativet föreslås avslås föreligger ingen annan förändring av de 
ekonomiska ramarna än det som idag redan är beslutat i 
kommunfullmäktige. Beslutad budget för 2024-2026 innefattar ett 
nollresultat år 2024. Det innebär att varenda krona i utökad kostnad för 
kommunen måste finansieras med motsvarande nedskärning i någon 
verksamhet, oavsett om det på koncernnivå kan ge positivt utfall d v s ge 
plus i något kommunalt bolag.  
 
Nämndinitiativet saknar finansiering och i bakgrundstexten hänvisas det till 
att det är något som kommer behövas beredas till de kostnader som 
förväntas klarna efter att förslaget i nämndinitiativet genomförts. I och med 
att alla vet, även initiativtagaren enligt bakgrundstexten, att det kommer 
krävas finansiering om nämndinitiativet bifalls så kan redan nu konstateras 
att med beslutad nollbudget är det enbart nedskärningar i ordinarie 
verksamheter som återstår som finansiering. Det är inget alternativ enligt 
oss i Alliansstyret, därav föreslås nämndinitiativet avslås.  
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag. 
Elin Åkerlund (KD) yrkar bifall till liggande förslag. 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag. 
Agneta Andersson (V) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkande. 
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkande. 
Matilda Svahn (S) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkande. 
Jan Jansson (SD) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsen. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderlings 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt liggande förslag. 
  
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 
Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunstyrelsen beslutar enligt Viktoria 
Söderlings (S) yrkande (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 6 röster 
Nej – 9 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut – Utred vad en utökning av förskolelokaler i 
Karlholm faktiskt skulle kosta, Viktoria Söderling (S) 

• Nämndinitiativ - Utred vad en utökning av förskolelokaler i 
Karlholm faktiskt skulle kosta, Viktoria Söderling (S) 

• Bilaga – Utredning förskoleverksamhet på Karlitplan 8-9 Karlholm 
 
Beslutet skickas till 

• Initiativtagaren  
• Kommundirektör  
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